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UVODNIK
Poštovani mještani Omišlja i Njivica!
Još jedno dinamično proljeće je iza nas, a ljetna sezona 
je u svojoj kulminaciji. Brojni radovi na području Omišlja 
i Njivica obilježili su proteklo proljeće, a kao svake i ove 
smo godine njima zagazili u početak sezone. Ni meni, 
kao vjerojatno ni vama, zbog toga nije drago pa smo 
ponovno napravili analizu kako bismo ocijenili mogu li 
se takve pojave izbjeći. I zaključili smo da mogu, među-
tim uz dvostruko sporiji razvoj naših mjesta. Vjerujem 
da se nitko od nas za to ne bi opredijelio i da ove tri 
godine imamo razloga za osvrnuti se i potvrditi da su 
Njivice i Omišalj sve ljepša i kvalitetnija mjesta za život. 
I u ovom Glasniku svjedočimo tome. 
U proteklom se razdoblju radilo i u Omišlju i u Njivica-
ma. Druga faza rekonstrukcije Ulice kralja Tomislava, 
uređenje ulice Gromačine ili ulice Kančinar samo su 
dio prometnica na kojim su se prethodna dva mjese-
ca dovršavali radovi. No, tu nije kraj uređenju promet-
nica u našoj općini. Odmah po isteku sezone pred-
stoje nam radovi u ulici Bjanižov, Japleničkom putu i 
prvoj dionici ceste od Jezera do depadanse Adria. Na 
obalnom dijelu se prije sezone uredilo više od stotinu 
kvadrata plaže Večja, a na omišaljskoj obali nastavak 
radova slijedi po odlasku kupača. Ono što nas poseb-
no veseli jest uređenje parkova i igrališta za djecu i 
mlade,  kako u Omišlju, tako i u Njivicama: uređeno 
je sasvim novo dječje igralište u Bjanižovu te potpuno 
obnovljeno nogometno/košarkaško igralište. Nakon 

uređenja trga, uređeno je i igralište za djecu u Kijcu, 
kao i pješačka staza u parku kod Plave terase. Također, 
formirana je nova sportsko-rekreacijska zona na igra-
lištu u ulici Stran i kažu da smo motiv i drugom dijelu 
otoka Krka za ovakav projekt. Uvijek nas posebno ve-
seli briga za naše najmlađe pa i dalje nastojimo po-
većati kvalitetu njihove svakodnevice. Početak školske 
godine dočekat ćemo s novouređenim parkom iza 
osnovne škole, a roditelji neće više strepiti nad sigur-
nošću svojih đaka dok borave u učionicama. Naime, 
ovo će ljeto biti u potpunosti obnovljena školska sto-
larija! No, kako bi upravo  roditelji mogli više pažnje 
posvetiti slobodnom vremenu sa svojim najdražima, 
od ove godine smo na čitavom otoku pokrenuli val 
financiranja nabavke školskih udžbenika, radnih bi-
lježnica i nastavnog pribora – jer naši osnovnoškolci 
to zaslužuju!
A da sve ne bi ostalo samo u radnoj atmosferi, 
pobrinuli smo se osmisliti bogat kulturno-zabavni 
program gdje ćete se ovo ljeto zabaviti. Koncerti, 
festivali, predstave, izložbe, radionice, fešte, sport-
ska natjecanja… gotovo da nema dana kada naša 
mjesta miruju. A neće mirovati ni nakon sezone. 
Čeka nas još puno posla do kraja godine pa vam 
svima želim topao i ugodan odmor, a onda zajed-
no zasučimo rukave za Omišalj i Njivice! 

Vaša načelnica
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Petja Todorova-Tataj, ugledna svjetska 
pijanistica i vokalna pedagoginja, do-
bitnica nagrade za životno djelo Općine 
Omišalj 2013. godine, ravnala je pjevač-
kim zborom KUD-a Ive Jurjević punih 
trideset godina.
Rođena je u Bugarskoj, gdje je pohađala 
svoju glazbenu naobrazbu i stekla zva-
nje profesorice muzičke pedagogije te 
se zaposlila u Državnoj muzičkoj školi i 
akademiji u Sofiji. Nakon osam godina 
radnoga staža u Bugarskoj, sa željom 
da stekne nova iskustva, 1965. godine 
preselila se u Rijeku, gdje je dobila an-
gažman u Hrvatskom narodnom kazalištu Ivan pl. 
Zajc kao korepetitor te tamo radila do umirov-
ljenja. Uz rad u kazalištu, bavila se i pedagoškim 
radom te se aktivno se uključila u glazbeni život 
grada i okolice kao pijanistica, dirigentica i solo 
pjevačica, za što je dobila niz priznanja. 

IN MEMORIAM

PETJA TODOROVA-TATAJ
Veliko glazbeno znanje, bogato isku-
stvo stečeno na svjetskim i hrvatskim 
pozornicama, nesebična ljubav prema 
glazbi i želja da utječe na unapređenje 
glazbene kulture u omišaljskoj sredini, 
potaknuli su 1983. godine prof. Todo-
rovu-Tataj na sudjelovanje u osnivanju 
pjevačkoga zbora omišaljskoga kultur-
no-umjetničkog društva. Koliko joj je 
zbor KUD-a Ive Jurjević prirastao srcu 
i koliko postaje povezana s Omišljem 
govori i činjenica da se, s vremenom, 
odrekla vođenja ostalih zborova i po-
svetila se samo ravnanju omišaljskim 

zborom, čak i nakon odlaska u mirovinu. Omišalj 
je, kazala je jednom prilikom, za nju više od obič-
noga gradića, on je zamjena za njezin rodni kraj. 
Hvala joj na svem trudu i zalaganjima za unapre-
đenje glazbene kulture našega mjesta.

Općina Omišalj
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28. SJEDNICA OPĆINSKOG VIJEĆA OPĆINE OMIŠALJ

usvojen prvi rebalans proračuna
Na sjednici Općinskog vijeća Općine Omišalj, održanoj 15. lipnja, 
vijećnici su između ostaloga izglasali i prve izmjene i dopune, od-
nosno rebalans ovogodišnjeg Proračuna. Uvodno im se obratila 
općinska načelnica Mirela Ahmetović s obrazloženjem te odmah 
istaknula da će Proračun biti uvećan za 1,8 milijuna kuna. Razlog 
tome je, kako je pojasnila, ostvareni proračunski višak u 2015. 
godini upravo u navedenom iznosu.
Uz ugrađivanje viška, tim  je rebalansom korigiran plan utroška 
sredstava po kapitalnim projektima do 31. prosinca 2016. godine,  
a sve u ovisnosti o efikasnosti državne administracije.
Važno je napomenuti, istaknula je načelnica, da su prihodi i ovim 
povećanjem ukupnog Proračuna realni, a da su rashodi usklađeni s 
načelom namjenskog trošenja sredstava.
Najveće promjene nastale rebalansom Proračuna predviđene su 
na projektu gradnje groblja u kojemu se još uvijek čeka dodjela 
čestica u vlasništvu Republike Hrvatske i izvlaštenje 2/10 parce-
le privatnog vlasnika. Procijenjeno je da se zbog sporosti državne 
administracije ukupno planirana sredstva za izgradnju neće stići 
potrošiti do 31. prosinca 2016. g. pa se ta sredstva umanjuju za 
1.500.000 kuna. Ahmetović je izrazila nadu da će država napokon 
postupiti sukladno zadanoj proceduri, što je temeljni preduvjet re-
alizacije tog projekta.
Druga najveća promjena je planiranje realizacije novog projekta, za-
mjene školske stolarije u iznosu od 1.330.000 kuna, a koji je moguće 
realizirati unutar ove proračunske godine. Ukupna vrijednost projek-
ta je 1.630.000 kuna od čega 300.000 osigurava Primorsko-goranska 
županija. Taj je projekt prijavljen na natječaj Ministarstva regional-
nog razvoja, ali je Općina Omišalj, prema nacionalnoj indeksaciji, 
maksimalno razvijena pa joj je u tom natječaju pripalo tek rezervno 
mjesto.  Čeka se i raspisivanje natječaja Fonda za zaštitu okoliša i 
energetsku učinkovitost  na koji će projekt biti prijavljen, ali bez ob-
zira na ishod nije se željelo propustiti sredstva osigurana u Županiji.

nema više „rezervacije“ plaže
Na istoj sjednici izglasane su i dopune općinske Odluke o komu-
nalnom redu, a tiču se ljetnih mjeseci, odnosno sezone kupanja i 
onih kupača koji običavaju „rezervirati“ svoje mjesto na plaži i to 

ostavljajući na njoj svoj ručnik od ranoga jutra bez obzira što su 
u međuvremenu plažu napustili. Njima je namijenjen dopunjeni 
članak 35. Odluke što glasi:
„Na prirodnim i uređenim plažama zabranjeno je nakon korište-
nja plaže ostavljati ručnike, rekvizite za plažu i druge stvari osobne 
namjene“, a već u sljedećem stavku istoga članka i da će se iste te 
stvari „zatečene na prirodnim i uređenim plažama bez njihova vla-
snika, odnosno korisnika smatrati napuštenima te će biti uklonje-
ne“. Radnici općinske tvrtke „Pesja-Nautika“ ručnike i ostale stvari 
deponirat će, a njihovo preuzimanje vlasnici ili korisnici morat će 
platiti.

udžbenici i školski pribor besplatni za sve 
osnovnoškolce
Svim točakama dnevnog reda standardno je prethodio i Aktualni 
sat tokom kojega su vijećnici raznim pitanjima obasipali općinsku 
izvršnu vlast. Tako je HNS-ova Dunja Mihelec primjetila da je na-
čelnica pogriješila kada je na proslavi Duhovskog utorka najavila 
da će Općina Omišalj financirati nabavu samo školskih udžbenika, 
s obzirom na to da će, osim njih, općinskim novcem biti nabavljene 
i radne bilježnice i mape te pribor za Tehnički odgoj, dakle gotovo 
cijeli školski pribor. Potvrdila je to u svome odgovoru i načelnica i 
dodala da će Općina Omišalj tako biti prva otočna, ali i vjerojatno 
hrvatska općina koja je vlastitim sredstvima osigurala i udžbenike, 
ali i radne bilježnice te gotovo sav potreban školski pribor svim 
učenicima osnovne škole. Po uzoru na nas, istim je stopama krenu-
la i Općina Dobrinj, a priključuju nam se i druge općine s područja 
otoka, zaključila je Ahmetović. 
Ponešto žustriju raspravu potaknulo je pitanje vijećnice Miljenke 
Justić s nezavisne liste Krešimira Kraljića. Nju je zanimalo jesu li se 
„uspjele smiriti tenzije s pojedinim davateljima primjedbi na Urba-
nistički plan uređenja u Njivicama. 
Općinska načelnica odgovorila je da ne misli da postoje tenzije 
već da postoji interes privatnih osoba i javni interes. Ponovila je 
da je funkcija i zadaća Općine da brine o javnom interesu, što je 
izmjenama i dopunama Urbanističkog plana Njivica i postignuto.

E.M.
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AKTUALNOSTI

U organizaciji Grada Rijeke, Primor-
sko-goranske županije, Regionalne 
energetske agencije Kvarner d.o.o. i 
udruge Cezar od 7. do 9. lipnja, u okvi-
ru Europskog tjedna održive energije, 
održani su peti Energetski dani s ni-
zom prigodnih događanja za građane 
i stručnu javnost na temu održivog 
razvoja, energetike i obnovljivih izvora 
energije. Zanimljiva tematska predava-
nja, radionice i prezentacije, osim u Ri-
jeci, održana su i u Omišlju i Fužinama, 
s ciljem da se energetske teme približe 
otočanima i Goranima. Tako se u op-
ćinskoj vijećnici moglo poslušati o sa-
birno-logističkim centrima za biomasu, 
energetskoj samodostatnosti otoka 
Unije, punionicama za elektro vozila 
na Krku, ali i o konkretnim projektima 
koji su provedeni u drugim općinama 
i gradovima, primjerice u Pokupskom 
gdje se nalazi prva hrvatska općinska 
toplana na biomasu. 

E.J.

U povodu Dana antifašističke borbe i Dana državnosti, općinsko je 
izaslanstvo, u sastavu zamjenika općinske načelnice Ranka Špigla 
i zamjenika predsjednika Vijeća, Josipa Đurđevića, obišlo spomen 
obilježja posvećena sudionicima u Domovinskom i drugim rato-
vima. Minutom šutnje, polaganjem cvijeća i paljenjem svijeća na 
Cvjetnome trgu u Kijcu, podno središnjega križa na groblju Sve-
ti duh, u spomen-parku Sveti Mikul te na spomen-obilježju kod 
osnovne škole, kao i na grobovima poginulih mladih Omšljana Ivi-
ce Antončića i Nikole Albanežea, zahvalili su svima onima koji su 
dali svoje živote za slobodu i neovisnost Hrvatske. 

E.J.

Dan anTifašisTičke borbe i Dan DržavnosTi

ENERGETSKI DANI  
U OmIšLJU

Niz predavanja na temu 
života u skladu s prirodom
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AKTUALNOSTI

ponišTen naTječaj za koncesioniranje 
nauTičkiH vezova u luci pesja

5Natječaj, što ga je raspisala Županijska lučka 
uprava, za koncesioniranje, odnosno upravlja-
nje nautičkim vezovima u luci Pesja poništen 
je! Među kandidatima, potencijalnim koncesi-
onarima, bila je i općinska tvrtka “Pesja-Nauti-
ka” koja je do sada upravljala i tim vezovima u 
Pesji. to je informacija od koje je omišljanima 
važnije ipak pitanje - tko će u budućnosti skr-
biti o komunalnim vezovima vlasnika plovila s 
područja općine, dakle vezovima domicilnog 
stanovništva. Odgovor glasi - bez obzira na 
ovaj natječaj, Županijska lučka uprava!

najpovoljnije rješenje
Podsjetimo, preuzimanjem dužnosti aktu-
alna općinska vlast je 2013. zatekla situaci-
ju u kojoj je “Pesja-Nautici” istekao ugovor 
o koncesiji još 2011. godine pa je trebalo 
pod hitno uložiti iznimne napore i uspo-
staviti zakonito funkcioniranje luke Pesja. 
Pretpostavka tome bile su izmjene Prostor-
nog plana, čemu se pristupilo već koncem 
te iste 2013. godine, a zatim i iniciranje 
uspostave zakonitog upravljanja nautič-
kim vezovima. Naime, Zakonom o pomor-
skom dobru i morskim lukama izrijekom 
je određeno da komunalnim vezovima u 
lukama može upravljati isključivo Županij-
ska lučka uprava, dok se upravljanje nau-
tičkim vezovima može eventualno, putem 
natječaja povjeriti i trgovačkim društvima. 
“Pesja-Nautika”, kao općinska tvrtka, bila je 
zainteresirana ponovno obavljati djelatnost 

upravljanja nautičkim vezovima, no na na-
tječaju nije izabran niti jedan od kandidata. 
Natječaj je, dakle, poništen.
Iako “Pesja-Nautika” neće obavljati djelat-
nost upravljanja lukom, odlukom da njome 
upravlja Županijska lučka uprava vjerojatno 
je u datim okolnostima osigurano i najpo-
voljnije rješenje. Posebno za vlasnike plo-
vila koji su stanovnici općine Omišalj. Na-
tječući se za koncesiju, “Pesja-Nautika” je, 
uz suglasnost Općine, jamčila i zadržavanje 
postojeće naknade za priveze, štiteći tako 
prvenstveno interese lokalnog stanovništa 
koje je koristilo komunalne vezove. Uprav-
ljanjem lukom Županijska lučka uprava i 
dalje ima mogućnost dodatnog proširenja 
komunalnog dijela luke čime će ostvariti 
primarne ciljeve svog postojanja.

zatečen posvemašnji nered
- Višegodišnji nemar i zapostavljanje bilo ka-
kvih razvojnih planova u luci “Pesja” naprosto 
u ove tri godine nije bilo moguće adekvatno 
nadomjestiti i stvoriti realne uvjete za ima-
lo izdašnije investiranje u nju što bi možda i 
bio ključni adut za dobivanje koncesije, rekli 
su u Općini i napomenuli da upravo u “Pe-
sja-Nautici” od početka ima najviše prostora 
za uvođenje reda, ali i za smanjivanje troškova 
Općine angažmanom “Pesja-Nautike” na ko-
munalnim poslovima. Osim što je u protekle 
tri godine “Pesja-Nautika” proširila djelatnost, 
preuzela brigu oko zelenih površina i uresnog 

zelenila, čime je uštedjela Općinskom proraču-
nu oko pola milijuna kuna, prvi put se napra-
vila cjelovita i proceduralno ispravna inventura 
imovine “Pesja-Nautike” pa je sva imovina ne 
samo evidentirana nego i u stvarnom posjedu 
“Pesje”, a ne u posjedu privatnih osoba kako 
je bilo u nekim slučajevima. O uvođenju reda 
u dokumentaciju i financijsko poslovanje “Pe-
sja-Nautike” mogli bismo pričati satima. Ono 
što je još uvijek problematično jest evidencija 
grobnih mjesta, gdje godinama nije vođeno 
računa o podacima korisnika, o imenima za-
duženih i njihovim nasljednicima pa je i sama 
naplata otežana i događaju se neusklađenosti 
evidencije plaćanja. No, uz ljubaznost i surad-
nju korisnika i taj se dio polako dovodi u red. 
Konačno, lijepa je i činjenica da su reorganiza-
cijom u “Pesja-Nautici” svoj posao dobili sta-
novnici općine Omišalj na koje se uvijek može 
računati da će za Njivice i Omišalj “uskočiti” i u 
svoje slobodno vrijeme, pojasnila je općinska 
načelnica Mirela Ahmetović. 
Kako bilo, “Pesja-Nautika” će nastaviti sa 
svojim redovitim poslovima čišćenja i odr-
žavanja zelenih površina, upravljanjem gro-
bljem i komunalnim parkiralištima. Vlasni-
cima plovila, pak, i dalje će se pružati sve 
usluge koje su i do sada imali na raspola-
ganju, pod kapom Županijske lučke uprave 
koja već danas planira i ulaganje u tu luku 
pa će nakon njivičke i omišaljska luka zasja-
ti u novom ruhu.

E.M.
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INVESTICIJE

TOmISLAVOVA  
i groMačine
Redovito smo u Glasniku pisali i o radovima na dvije njivičke 
prometnice, odnosno ulice, onoj kralja Tomislava i Gromačine. 
Ni ovaj put nećemo ih preskočiti.
Tri milijuna i sedamsto tisuća kuna vrijednost je radova na re-
konstrukciji vodovoda, izgradnji kanalizacije i ostalim zahvatima 
u Ulici kralja Tomislava što su startali 18. ožujka ove godine.  Ra-
dovi na drugoj od ukupno tri faze obavljeni su između, kako se 
to stručno kaže, profila 43 i 71, a obuhvaćali su rekonstrukciju 
vodovoda i gradnju sanitarne odvodnje, kanalizacije, ali je rije-
šen i golemi problem oborinske odvodnje. Isto tako, uređeni su 
i nogostupi i javna rasvjeta, a iscrtana je i horizontalna signaliza-
cija. Zatim, na potezu radova rekonstruirani su i prilazi privatnim 
objektima na kojima su za to postojale potrebe. 
Ukupna duljina dionice iznosila je 350 metara, a cjelokupnu in-
vesticiju financirali su: Općina Omišalj, Ponikve voda, Ponikve 
eko-otok Krk i Županijska uprava za ceste (ŽUC).
Od svibnja do kraja lipnja, pak, izvođeni su radovi u Gromačina-
ma. Vrijdnost im je bila oko tristo tisuća kuna, a obuhvaćali su 
asfaltiranje nogostupa duž ulice, rješavanje oborinske odvodnje 
što uključuje i izgradnju dva upojna bunara za zbrinjavanje obo-
rinskih voda.

E.M.

Investicijski ciklus na području općine Omišalj 
ustvari traje neprekidno. Nije bilo broja Gla-
snika u kojemu nismo pisali o novim realizi-
ranim većim ili manjim projektima kojima je u 
cijelosti ili dijelom investitor Općina. I u ovom 
broju imali smo o čemu pisati. One “manje”, 
ali nipošto manje važne, što se u aktualnom 
općinskom mandatu već podrazumijevaju, 
predstavit ćemo u ponešto sažetijem obliku; 
kompleksnijima ćemo posvetiti širi prostor, a 
u ovom broju Glasnika posebno mjesto po-
svetili smo fantastičnoj priči o Knižnjinici Vida 
Omišljanina, odnosno jednom mladiću koji je 
poželio mijenjati Omišalj i u tome uspio.
Ipak, najprije ćemo odgovoriti na pitanje što sta-

Ulica Gromačine

Ulica kralja Tomislava

za kvaliTeTniji živoT  
STANOVNIKA I GOSTIJU

sredstva 
osigurana u 
proračunima 
općine i žuc

objava i završetak 
natječaja javne 
nabave

zakonski rok žalbe na natječaj 
javne nabave

ugovoreni 
radovi

početak 
radova

završetak 
radova

1. faza prosinac 2014.
18.12.2014 - objava
12.01.2015 - 
otvaranje ponuda

Odluka o odabiru donešena je 
22.1.2015; mirovanje 10 dana 
od primitka Odluke o odabiru 
zadnjeg primatelja, (rok za 
žalbu 5 dana od primitka 
Odluke).

26.2.2015. 2.3.2015. srpanj, 2015.

2. faza prosinac 2015.
12.1.2016 - objava

2.2.2016 -  
otvaranje ponuda

Odluka o odabiru donešena je 
10.2.2016; mirovanje 10 dana 
od primitka Odluke o odabiru 
zadnjeg primatelja, (rok za 
žalbu 5 dana od primitka 
Odluke).

8.3.2016. 18.3.2016. srpanj, 2016.

3. faza prosinac 2016.

Projekt rekonstrukcije Ulice kralja Tomislava u Njivicama

novnici i gosti Omišlja i 
Njivica često postavljaju 
- zašto se diljem turi-
stičkih destinacija, pa i 
kod nas građevinskim 
radovima uvijek uđe i u 
turističku sezonu?

zašto radovi u 
sezoni?
O tome zašto se s ne-
kim radovima neza-
obilazno uđe i u turi-
stičku sezonu ovaj put 
govorimo u Glasniku 
naprosto zato jer to pi-

tanje često stiže na adresu općinske vlasti pa 
je bilo logično odgovor potražiti upravo tamo. 
- Znam da je to mnogima neshvatljivo. I 
meni je bilo dok nisam preuzela načelničku 
dužnost pa stoga to pitanje potpuno ra-
zumijem, uvodno je rekla načelnica Mirela 
Ahmetović pa nastavila. 
- Dakle, mi ne možemo započeti radove bez da 
planiramo sredstva u proračunu koji se dono-
si u prosincu tekuće godine za iduću godinu. 
Tada objavljujemo javnu nabavu koja mora za
velike radove trajati u pravilu 15, 30 ili 60 dana. 
Potom se otvaraju ponude i odabire najpo-
voljniji izvođač pa se onda mora čekati istek 
zakonskog roka predviđenog za moguće žal-

be. Tek nakon toga potpisujemo ugovor. Do-
datno, za velike radove događa se da izvođač 
mora naručiti robu jer nema baš sve potrebne 
količine u svom dvorištu, u skladištu, na lageru 
nego naručuje od svog dobavljača kada sklopi 
posao. Uz nekoliko kišnih dana, radovi jedno-
stavno kasno krenu i uđe se u sezonu. Ako bi 
se, pak, sva procedura obavila, a sami fizički 
radovi ostavili za jesen imali bismo drugi pro-
blem - osim jamačno lošijih vremenskih uvje-
ta i gubitak novih sredstava u proračunima iz 
kojih dobivamo novac. Primjer je moguće ilu-
strirati u slučaju radova na rekonstrukciji Ulice 
kralja Tomislava što ne ovise samo o našem, 
općinskom Proračunu nego i o nekim drugim 
proračunima iz kojega se projekt financira, re-
cimo, onoga Županijske uprave za ceste (ŽUC). 
Projekt se zbog izuzetno visoke ukupne vrijed-
nosti realizira u tri faze. Ako radovi za jednu 
fazu, naprimjer za dio ulice na kojem se radilo 
upravo ovo proljeće i ljeto, ne bi bili izvršeni 
do mjeseca studenog - kada se u proceduru 

upućuje prijedlog pro-
računa za 2017. godi-
nu- tada bismo novac 
za zadnju fazu rekon-
strukcije Ulice kralja 
Tomislava dobili tek iz 
ŽUC-ova proračuna 
2018. godine, a to bi 
značilo da bismo cjelo-
kupan zacrtani posao 
rekonstrukcije te ulice 
odradili za pet ili šest 
godina, a ne za tri kao 
u našem slučaju, rekla 
je Ahmetović.

E.M.
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Niz je investicija na području općine Omišalj, 
započetih krajem svibnja ili u lipnju i srpnju, 
što su zgotovljene ili su u fazi dovršetka.
• uređen je dio plaže Večja u Omišlju. 

Radovima je sređeno šljunčano sunča-
lište površine oko 115 četvornih metara, 
ugrađena je penjalica za pristup moru 
te je uređen betonski plato. Vrijednost 
radova iznosi  50.500,00 kuna

• u ulici Stran u Omišlju uređen je park u 
kojemu je postavljen tzv. vanjski fitness: 
sedam sprava za fitness s izradom te-
melja i postavljanjem podesta oko spra-
va. Radovi su stajali oko 52.000,00 kuna

• saniran je obilnim kišama oštećen put u 
ulici Kančinar u Omišlju, što je plaćeno 
75.500,00 kuna

• s ciljem sprečavanja učestalog ošteći-
vanja vandalskim ponašanjem, u parku 
Dubec i SUZ-u postavljene su kamere 
za video nadzor, a posao je bio vrijedan 
10.500,00 kuna

• uređeno je i igralište u omišaljskoj ulici 
Bjanižov. Nešto više od 133.000,00 kuna 
plaćena je obnova asfaltne podloge, isrcta-
vanje crta, popravljanje zaštitne ograde te 
saniranje i tamponiranje pristupnog puta

• Fond za zaštitu okoliša i energetsku 
učinkovitost i Općina Omišalj udru-
ženim su snagama 16. lipnja u pogon 
stavili punionice za punjenje elektro 
vozila na parkiralištu kod kružnog toka 
u Omišlju, a investicija je bila vrijedna 
77.000,00 kuna

• u tijeku je i uređenje parka iza Osnovne 
škole Omišalj vrijedno oko 100.000,00 

uređeni parkovi, plaže, 
parkirališTa, igrališTa, crkva...

kuna. Iznos je donacijom osigurao JA-
NAF, a radovi obuhvaćaju postavljanje 
drvenih kućica-šatora, učionice u prirodi, 
stupiće za sjedenje, klupe s naslonom i 
koš za smeće

• uređena su i dva parkirališta u Njivicama. 
Ono u ulici Krčine stajalo je 80.000,00 
kuna, a proširenje i sanacija parkirališta 
kod Peharčeka 67.000,00 kuna

• Općina je proračunskim sredstvima, i to 
s 50.000,00 kuna, sudjelovala u uređenju 
crkve Uznesenja Blažene Djevice Marije 
u Omišlju. Konkretno, za navedeni iznos 
nabavljene su nove crkvene klupe

Svemu ovome treba dodati da je u po-
stupku javna nabava za zamjenu stolarije 
na zgradi Osnovne škole u Omišlju, a koja 
bi trebala biti odrađena do početka nove 
školske godine.
Potom, ishodovane su i dozvole za neko-
liko projekata. Tako je dobivena građevin-
ska dozvola za rekonstrukciju Knjižnice Vid 
Omišljanin u Omišlju; ishodovana je građe-
vinska dozvola za uređenje Ribarske obale 
u Njivicama, a Općina je dobila i lokacijsku 
dozvolu za izgradnju reciklažnog dvorišta 
za građevinski otpad te za pristupni put re-
ciklažnom dvorištu.
Živo je i oko tržnice u Omišlju. Dobiveni su 
zakupci za ribarnicu, pekarnicu, mesnicu 
i voćarnu. U fazi je ishodovanje potrebne 
dokumentacije za početak rada, a intenziv-
no se potražuju i zaposlenici. Javni sanitar-
ni čvor na tržnici je u funkciji, kao i dnevni 
zakup stolova.

E.M.

7

Igralište Bjanižov Kančinar

Vanjski fitness

Parkiralište Peharček

Punionica

PušćaPlaža VečjaKrčine

Osnovna škola
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Vrlo skoro, već po završetku glavne turi-
stičke sezone, Općina Omišalj krenut će u 
projekt proširenja postojeće knjižnice što 
je smještena u zgradi općinske Uprave. I, 
ustvari, to bi bila tek jedna u nizu investicij-
skih priča aktualne općinske vlasti da sam 
njezin početak, odnosno inicijalna kapisla 
što ju je lansirala, nije upravo fantastična. 
Dakle, projekt uređenja i proširenja knjižni-
ce nije plod promišljanja i planiranja umova 
nekih odraslih, ozbiljnih ljudi- knjižničara, 
političara, učitelja ili roditelja - već jednog 
jedinog učenika. Sami začeci sežu otprilike 
dvije godine unazad, kada je Valter Vračar 
bio polaznik sedmog razreda omišaljske 
osnovne škole. Obožava knjige, voli osjećaj 
što ga obuzima dok je u knjižnici i u nju je 
često, jako često zalazio.
- Najprije smo uglavnom prijateljica i ja toli-
ko često, gotovo svaki utorak i petak, dola-
zili u knjižnicu, u njoj čitali, učili, pisali zada-
će, slagali knjige ili jednostavno igrali razne 
društvene igre ili se, pak, igrali traženja po-
jedinih knjiga. S vremenom nam se počelo 
priključivati sve više prijateljica i prijatelja, 
uopće školske djece, i prostor knjižnice, koji 
je ionako prilično malen, odjednom je po-
stao vrlo skučen pa su mnoga djeca sve vri-
jeme morala stajati jer naprosto nisu imala 
gdje sjesti, a knjige su bile složene i pod 
stolovima i na raznim drugim neprimjere-
nim mjestima, prisjetio se Valter, danas uče-
nik riječke Medicinske škole koji će u rujnu 
krenuti u drugi razred, slobodnog vreme-
na što ga je provodio u knjižnici na radost 

S KRAJEM TURISTIČKE SEZONE POČET ĆE PROJEKT REKONSTRUKCIJE I PROŠIRENJA OMIŠALJSKE KNJIŽNICE

bolji uvjeTi i više knjiga  
ili “kako je valTer Mijenjao oMišalj”

Njivicama se smiješi još jedna velik investi-
cija - uređenje plaže ispod crkve, uređenje 
šetnice Antona Koste i parka Rosulje. Riječ 
je o kompleksnom i sveobuhvatnom pro-
jektu za koji je Općina Omišalj još 2014. 
godine ishodovala 300.000,00 kuna od 
Ministarstva turizma Republike Hrvatske 
i to izradu projektne dokumentacije. Do-
bivena je i lokacijska dozvola, nakon čega 
slijedi i ishodovanje građevinske dozvole. 
Krajem srpnja, odnosno 22. srpnja  u DC 
Kijac u Njivicama održana je i prezentacija 
tog projekta kako bi stanovništvo bilo de-
taljno upoznato s karakterom zahvata na 
ovom vrlo osjetljivom i prirodno vrijednom 
području. Ono što Općina jamči jest puna 
zaštita prirodnih vrijednosti, odnosno flo-
re i faune, ali i prirodnog stanja stjenovite 

plaža, šeTnica i park u njivicaMa  
- NOVE mETE ULAGANJA

obale na obalnom području duž šetnice. 
Upravo onako kako to stanovnici i posje-
titelji žele. Tako će plaža ispod crkve biti 
zaštićena valobranima, što će omogućiti 
zadržavanje šljunčane obloge, ali i uštedjeti 
sredstva što se svake godine utroše za nje-
zinu dohranu. 
Šetnica Antona Koste, pak, bit će proširena 
i uređena, osigurana odvodnja oborinskih 
voda, izgrađena javna rasvjeta te će even-
tualno platoima od prirodnih, drvenih ma-
terijala biti proširen i plažni, odnosno sun-
čališni prostor. 
S treće strane, Park Rosulje bit će uređen 
bez diranja tamošnje flore i faune. Bit će 
postavljene fitness sprave i neinvazivni ele-
menti za rekreaciju i igru.
Za realizaciju čitavog projekta Općina je 

u Projekcijama Proračuna predvidjela ini-
cijalna sredstva u 2017. godini u visini 
1.500.000,00 kuna, a u 2018. 2.500.000,00 
kuna. Dakako, projekt će, po dobivanju svih 
potrebnih dozvola, biti kandidiran i za sred-
stva Ministarstva turizma i dostupnih fon-
dova Europske unije.

E.M.

knjižničarke, kako on kaže, 
gospođe Vilme koja ih je 
znala animirati, uputiti ih 
u tajne knjiga.
Brzo je Valter postao 
svjestan činjenice da je 
prostor knjižnice vrlo 
neadekvatan. Ne samo 
za njihovu igru, već i za 
prihvat novih knjiga pa 
je “gospođa Vilma” če-
sto morala odbijati do-
nacije i tako ustvari bila 
primorana osiromaši-

vati fundus 
knjiga omi-
šaljske knjiž-
nice. Kopkao 
je tada tog 
sedmaša pro-
blem, ali ni 
sam nije znao 
kako pomo-
ći u njegovu 
rješavanju. Na 
koncu, već je 
jednom ranije 
nešto pokušao 
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inicirati, ali je naišao na potpuni muk pa ga 
je i ta činjenica pomalo obeshrabrila.

pismo bez odgovora
- Jednom sam zgodom, još ranije, prije otpri-
like četiri godine, napisao pismo i ubacio ga 
u sandučić pokraj pošte namijenjen upravo 
građanima Omišlja da u nj ubacuju svoje pri-
jedloge, sugestije, postavljaju pitanja i slično. 
Ja sam napisao da bi bilo potrebno ispred 
osnovne škole osigurati parkirna mjesta za 
učenike koji u školu dolaze s biciklom. Znate, 
one željezne konstrukcije, žlijebove za bicikle. 
Međutim, ni danas ne znam je li to moje pi-
smo itko ikada pročitao, ali u svakom slučaju 
nitko nikada nije reagirao, pojadao se Valter 
koji je svoju ideju vezanu uz knjižnicu ispričao 
“gospođi Vilmi”. Ona ga je, dakako, ohrabrila i 
jednog dana prije dvije godine uputio se Val-
ter ravno u - ured načelnice Općine.

“Mladi gospodin” u uredu 
načelnice
• Ustvari sam u pratnji knjižničarke otišao 

samo pokušati ugovoriti sastanak s na-
čelnicom Općine. Znao sam da i ostali 
građani to čine, odlaze načelnici na razne 
sastanke i dogovore, pa sam pomislio- 
zašto ne bih i ja pokušao, rekao je Valter 
kojega je, međutim, dočekalo iznenađe-
nje. Nakon što je tajnica načelnici preni-
jela poruku “jednoga mladog gospodina 

koji bi je želio vidjeti i razgovarati s njom”, 
ova je poručila da odmah može ući.

• Uf, to me šokiralo, nisam očekivao. Noge 
su mi se tresle i mucao sam, nisam mo-
gao normalno izgovoriti rečenicu od 
straha i zbunjenosti. Nisam čak uzeo ni 
moj rokovnik u koji sam zapisao čitavu 
ideju i argumente. Kako bilo, ja sam joj 
iznio svoj prijedlog, pokušao ga argu-
mentirati i bio strašno sretan kad mi je 
načelnica rekla da joj se sve to što je čula 
jako sviđa i da je sretna što joj je s takvim 
prijedlogom došao jedan učenik, prepri-
čao je svoje iskustvo Valter pa zaključio 
da ni sam nije znao što se ustvari poslije 
toga događalo, ali da do njega nisu do-
pirale nikakve konkretne informacije. Sve 
do ovogodišnjega Duhovskog utorka i 
Svečane sjednice Općinskog vijeća.

• Bio sam tamo, sudjelovao u programu, i 
kada se za govornicu popela načelnica i 
počela nabrajati projekte što će ih Opći-
na ubrzo realizirati čuo sam da je spo-
menula i proširenje knjižnice. Wooooow, 
nisam mogao vjerovati jer je bilo prošlo 
već dugo vremena i mislio sam da je i ta 
moja ideja propala, rekao je Valter.

oduševljena načelnica
Čekati se ipak moralo iako je, ustvari, njegova 
ideja odmah ušla u proceduru. Načelnica ga je 
savjetovala da, nakon što ju je ispričao, stavi i na 

papir, napiše je pa 
preda u Općinu 
kako bi je načel-
nica mogla pred-
staviti općinskim 
vijećnicima. Tako 
je i bilo. Međutim, 
procedura k’o 
procedura. Traje. 
Najprije se mora-
la ishoditi sugla-
snost Hrvatskih 
pošta i Hrvatskih 
telekomunikacija, 
koje gospodare 
prostorom, za re-
konstrukciju i pro-
širenje. To je bio 

zapravo najmukotrpniji posao, ne zbog opira-
nja ideji nego zbog tromosti tih dvaju sustava. 
Pa je napravljen idejni i glavni projekt, a onda je 
zatražena građevinska dozvola.
- Građevinsku dozvolu sada imamo u ruka-
ma, osigurana su i inicijalna sredstva iz op-
ćinskog Proračuna za početak radova, a bit 
će osiguran i cjelokupni iznos potreban za 
sve radove u iznosu od pola milijuna kuna. 
Očekujemo i potporu Primorsko-goran-
ske županije na čiji natječaj ćemo se ovih 
dana kandidirati. Kako bilo, početak fizičkih 
radova uslijedit će odmah po okončanju 
turističke sezone, rekla je načelnica Mirela 
Ahmetović pa dodala da danas prostor u 
koji će “ući” knjižnica koriste umirovljenici 
ili služi kao glasačko mjesto na izborima, ali 
i da će se i za “penziće” i za glasače osi-
gurati alternativna rješenja. Komentirala je i 
Ahmetović nenadani sastanak s nenajavlje-
nim “mladim gospodinom”.
- Taj dan i u tom terminu, a bilo je oko 15,00 
sati, nisam imala nikakav dogovoreni sasta-
nak pa sam u uredu rješavala more papiro-
logije kad je tajnica ušla i rekla da me treba 
“mladi gospodin Vračar”. Primila sam ga 
odmah, a kad sam vidjela da je riječ o uče-
niku najprije sam pomislila da mi želi uručiti 
nekakav poziv za školsku priredbu ili nešto 
slično. Kad ono - on došao mijenjati Omišalj. 
I, što je najbolje, gotovo je nevjerojatno ko-
liko je zapravo bio ravnopravan sugovornik: 
vrlo pripremljen, argumentiran, oboružan 
bilješkama i s jasnim ciljem. Kudikamo oz-
biljniji od mnogih odraslih sugovornika. Bila 
sam oduševljena, rekla je Ahmetović koja je 
po dobivanju građevinske dozvole prvi put, 
putem društvenih mreža, objavila Valtero-
ve zasluge za cijeli projekt. Čestitara je bilo 
mnoštvo.

omišaljska knjižnica u sustavu 
gradske knjižnice rijeka?
Valja reći i da će se preuređenjem i proši-
renjem krenuti i u proces institucionalizira-
nja te da će ona, ne dogodi li se što ne-
predviđeno, postati sastavni dio, ispostava 
Gradske knjižnice Rijeka. S jedne strane, na 
taj će način biti osigurana sredstva (ili dio 
sredstava) za plaće knjižničara, a, s druge 
strane, to će omogućiti i redoviti priliv no-
vih naslova, odnosno obogaćivanje fun-
dusa knjižnice. U tome će pomoći i jedan 
omišaljski vikendaš koji je poodavno pože-
lio knjižnici darovati nemalu količinu knjiga, 
ali je morao biti odbijen, zbog nedostatka 
prostora, s molbom da se strpi dok ne bude 
gotovo projekt njezina proširenja. Prije ne-
koliko dana upoznat je s ovom pričom, bio 
je strpljiv pa će uskoro i njegove knjige biti 
sastavni dio ponude omišaljske knjižnice.
A Valter? Kako stvari stoje, mogao bi polako 
početi pripremati kakvu svečanu odjeću za 
događaj kojemu je upravo on kumovao- za 
presijecanje vrpce na novoj knjižnici. Škare 
bi mogle biti upravo u njegovoj ruci.

Ernest Marinković
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Omišaljska DINA ni u smrti nema mira! Osim što joj je priuštila 
dugo i bolno umiranje, a njezinim radnicima i njihovim obitelji-
ma neimaštinu, glad, stravične patnje pa i samoubojstva, Država, 
Republika Hrvatska Dini, Omišlju i svim njegovim žiteljima ne želi 
priuštiti niti mirno žalovanje. Kad se činilo da je Petrokemija poslije 
duge i teške bolesti konačno preminula i da joj predstoji tek odmor 
od teškog životarenja, Država je odlučila njezine ostatke, vrlo opa-
sne ostatke, ostaviti nikome, a stanovnicima Omišlja, ali i čitavog 
Kvarnera pokloniti strah i neizvjesnost.
Nikako drukčije ne može se opisati sve ono što se s Dinom događa 
već godinama, a što s konačnim njezinim upokojenjem ustvari da-
nas, možda bolje nego ikada ranije, izlazi na vidjelo. Neodgovornost 
mjerodavnih državnih tijela, napose resornog Ministarstva zaštite 
okoliša, posljednjih dana, tjedana i mjeseci počelo je poprimati tra-
gikomične razmjere. Dokaza je pregršt! Čak i u razdoblju prije po-
kretanja stečajnog postupka, dok je hinila brigu i bjesomučno tražila 
strateške partnere, najavljivala ih i odjavljivala kao vremensku pro-
gnozu na kakvoj radio stanici, Država ustvari nije činila ništa. Da nije 
bilo Općine Omišalj, Primorsko-goranske županije, vrijednih Dinaša 
(ili barem dijela njih), vatrogasaca... već odavno čitavo područje na 
kojem su smještena postrojenja na kojima je ne tako davno počivao 
razvoj Omišlja bilo bi u stanju u kakvom je danas - prepušteno samo 
sebi! Ipak, ovaj tekst posvetit ćemo u prvom redu razdoblju od 10. 
lipnja ove godine, kada je doneseno Rješenje Trgovačkog suda u 
Rijeci o obustavi i zaključenju stečajnog postupka nad DINA-Petro-
kemijom u stečaju što do danas nije zaživjelo.
Prethodila mu je Odluka o obustavi stečajnog postupka na Skup-
štini vjerovnika jer naprosto više nisu postojali uvjeti za njegov na-
stavak. Više nije bilo sredstava za namirenje vatrogasaca i čuvara 
koji su koliko-toliko bdijeli nad postrojenjem i tonama opasnog 
otpada u njemu, za plaćanje vode, struje i ostalih režijskih troškova.

iscrpljene sve mogućnosti
Kada je postalo jasno da tako dalje ne može, da se mora naći rješenje 
za financiranje, a da DINA, koja je u međuvremenu prodala sve što se 
prodati dalo pa više nije postojala nikakva imovina što se prodajom 
može unovčiti te da se bliži datum obustave stečaja, sazvana je Koor-

TUŽNA PRIČA BEZ KRAJA

dinacija svih otočnih grado/načelnika, predstavnika Primorsko-goran-
ske županije, Javne vatrogasne postrojbe Krk i Vatrogasne zajednice 
Primorsko-goranske županije, na kojoj je, ustvari, sve to konstatirano- 
iscrpljene su sve mogućnosti: molbe, apeli, upozorenja, zahtjevi svim 
nadležnim državnim institucijama, od Vlade RH i raznih ministarstava 
preko DORH-a do Fonda za zaštitu okoliša. Pokušalo se i preko medi-
ja. Uzalud! Preostalo je sazvati hitan sastanak s ministrom zaštite oko-
liša, koji danas i jest najvažniji akter čitave priče s obzirom da je ključna 
tema postalo zbrinjavanje opasnoga kemijskog otpada, a na što ga 
prisiljava i zakonska regulativa, posebno Zakon o održivom gospoda-
renju otpadom i Zakon o zaštiti okoliša. Na tu činjenicu, odgovornost 
resornog ministarstva, još je ranije nedvosmisleno upozorilo i Držav-
no odvjetništvo Republike Hrvatske. Sastanak je realiziran 24. lipnja u 
Općini Omišalj, a nazočio mu je ministar Slaven Dobrović osobno. Po 
završetku sastanka nije nedostajalo optimističnih izjava.

lažni tračak nade
- Pronađen je partner zainteresiran za preuzimanje problematič-
nog VCM-a i drugih procesnih kemikalija pa će tako razina rizi-
ka i opasnosti što ih postrojenje danas predstavlja biti značajno 
smanjeno pa i svedeno na minimalnu razinu, zaključio je ministar 
i najavio da će se to dogoditi već sljedeći tjedan, dakle već po-
četkom srpnja. Razveselilo je to sve prisutne, a posebno omišalj-
sku načelnicu Mirelu Ahmetović koja se pozvala na riječi ministra 
o uklanjanju kemikalija već za koji dan. Istodobno, dogovoren je 
i sastanak u Zagrebu, u Ministarstvu unutarnjih poslova, koji je 
upriličen 29. lipnja, a na kojemu su bili predstavnici MUP-a, Mi-
nistarstva gospodarstva, Ministarstva zaštite okoliša, Općine Omi-
šalj, Primorsko-goranske županije i Dine u stečaju. Raspravljalo 
se o svemu i svačemu: od zaštite postrojenja i plaćanja struje do 
opasnosti od kemikalija i njihova zbrinjavanja. Razgovaralo se go-
tovo puna dva sata i donesen je zaključak: “Briga oko uklanjanja 
opasnog otpada i čuvanje postrojenja od iznimnog su značaja za 
nacionalnu sigurnost pa kod donošenja odluke oko financiranja 
čuvanja postrojenja do konačnog unovčenja stečajne mase treba 
uključiti i Ministarstvo financija, a u konačnici i Vladu Republike Hr-
vatske. Predstavnici ministarstava predložit će svojim ministrima, a 

šTO S OPASNIm 
OTPADOm  

u Dini?
prolongirana obustava stečaja
sudsko rješenje o obustavi stečajnog postupka doneseno je 
još 10. lipnja i početkom srpnja trebalo je postati pravomoćno. 
njime je Dina trebala prestati postojati kao pravni subjekt i biti 
brisana iz sudskog registra, čime bi nadležnosti stečajne upra-
viteljice prestale postojati. Trebala je, ali nije! na sud je, naime, 
stigla žalba vjerovnika drugoga višeg isplatnog reda, turske tvrt-
ke Petkim Petrokimya Holding iz izmira. Time je ionako do kraja 
zakomplicirana situacija dodatno zamršena jer će dugovi Dine u 
stečaju, a prvenstveno oni što se tiču čuvanja imovine i otklanja-
nja rizika zbog prisutnosti kemikalija, samo dodatno rasti.
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DINA/VATROGASCI

DVD NJIVICE

akTivni vaTrogasci
Njivički su vatrogasci u požarnoj predsezoni, kao i tijekom nje, 
itekako bili aktivni. Uz redovna usavršavanja, vježbe i odlaske na 
teren, brinuli su i o imovini, ali i o najmlađim vatrogascima – djeci 
koja pohađaju vatrogasnu školu.

novo zapovjedno vozilo
Dobrovoljno vatrogasno društvo Njivice bogatije je za jedno novo 
vatrogasno zapovjedno vozilo, što su ga financirali Područna vatro-
gasna zajednica otoka Krka, Općina 
Omišalj i DVD Njivice. Primopreda-
ji vozila marke Dacia Duster, što je 
održana krajem svibnja ispred pro-
storija DVD-a Njivice, su nazočili su 
zapovjednik Područne vatrogasne 
zajednice Dinko Petrov, vatrogasni 
zapovjednik Primorsko-goranske 
županije Mladen Šćulac i načelnica 
Općine Omišalj Mirela Ahmetović 
koja je predala ključeve novog vozila predsjedniku DVD-a Njivice Iva-
nu Šamaniću, ujedno i novom predsjedniku PVZ otoka Krka. 

spremno u novu požarnu sezonu
U organizaciji Područne vatrogasne zajednice otoka Krka, početkom 
lipnja sva su dobrovoljna vatrogasna društva s otoka Krka sudjelovala 
u vježbi gašenja simuliranog požara otvorenog prostora što je održana 
na poluotoku Sv. Marek u Risiki. Gotovo sve raspoložive otočne sna-
ge, osamdesetak vatrogasaca s 18 vozila iz Javne vatrogasne postrojbe 
Grada Krka i dobrovoljnih vatrogasnih društava Vrbnik, Dobrinj, Njivice, 
Krk, Krk-Punat, Krk-Malinska i Baška gasilo je požar na jednom od po-
tencijalno najopasnijih područja na otoku Krku gdje, zbog rasprostra-
njene biljke mahača, u tren oka može nastati požar većih razmjera. DVD 
Njivice je vježbi pristupio s 12 opera-
tivnih članova svoje postrojbe te tri 
vozila, zapovjednim i dva navalna.
  – Vježba se uvijek održava na 
drugom lokalitetu, u drugoj općini, 
kako bi vatrogasne snage iz drugih 
otočnih mjesta upoznale nepoznati 
teren i, u slučaju požara, znale kako 
postupiti. Vježba je bila s faktorom 
iznenađenja, odnosno vatrogasci nisu znali što ih čeka na terenu 
i što će odraditi, već su dobivali zadatke direktno na licu mjesta. 
Zbog toga je i bilo nekih nesnalaženja, ali zanemarivih, upravo 
onako kako bi u stvarnoj situaciji i bilo, rekao je zapovjednik JVP-a 
Grada Krka i PVZ-a otoka Krka Dinko Petrov.

vatrogasna natjecanja
Na županijskom vatrogasnom natjecanju, održanom početkom lip-
nja u Delnicama, natjecali su se i najmlađi članovi DVD-a Njivice i, 
od ukupno 25 natjecateljskih odjeljenja prijavljenih u kategoriji dje-
ca–muška, mali su vatrogasci iz Njivica i Omišlja osvojili visoko šesto 
mjesto, a potporu im je svojim pri-
sustvom dala i vatrogasna mladež.
DVD-ovci su sudjelovali i na 5. Kupu 
grada Senja, gdje su se 18. lipnja u 
konkurenciji djece natjecali dječaci, 
a u konkurenciji mladeži ekipa dje-
vojaka. Dobri rezultati nisu izostali 
ni na ovome natjecanju: dječaci su 
osvojili peto mjesto, a djevojke su 
svoje prvo natjecanje u kategoriji mladeži zapečatile četvrtim mje-
stom i još k tome „zaradile“ pohvale za najbolji styling na natjecanju.  

E.J.

Svečana primopredaja 
novoga vozila

Zajednička vježba svih 
otočnih vatrogasnih društava

Popularizacija 
vatrogastva među 
mladima i djecom

11jučer opasan otpad, danas 
bezazlena kemikalija 
koliko neodgovorno Država postupa s Dinom možda i naj-
zornije dočarava njezin pristup uskladištenim kemikalijama u 
postrojenjima u omišlju i njihovo definiranje, kategoriziranje. 
posebno se to odnosi na vcM. 
na jednoj od ovogodišnjih sjednica skuptšine primorsko-
goranske županije predstavnik Ministarstva zaštite okoliša, 
ujedno i predsjednik fantomskog povjerenstva za utvrđivanje 
opasnih tvari i razina opasnosti u Dina-petrokemiji omišalj, 
nedvosmsileno je, što je ušlo i u zapisnik sjednice skupštine, 
dio kemikalija (vcM) okarakterizirao kao “opasan otpad”.
s druge strane, istom tom predsjedniku povjerenstva 22. 
travnja ove godine, prilikom obilaska Dinina postrojenja u 
omišlju načelnica ahmetović je rekla: “Dužnost je republike 
Hrvatske da zbrine opasne tvari temeljem zakona o održivom 
gospodarenju otpadom.”, na što joj je ovaj odgovorio da 
lokacija Dine uopće nije u nacionalnom planu gospodarenja 
otpadom pa da zato takvo zbrinjavanje i ne može biti obave-
za republike Hrvatske (iako Državno odvjetništvo republike 
Hrvatske nedvosmisleno tvrdi da jest, op.a.). jasno je, stoga, 
da bi područje Dine trebalo uvrstiti u taj plan, ali, s treće stra-
ne, opet na pitanje načelnice ahmetović upućeno zamjenici 
ministra Dobrovića hoće li Dina napokon biti uvrštena u plan, 
ova je, čudom se čudeći, odgovorila da za takvo nešto ne 
postoje ni najmanji razlozi.
na kraju balade, iz usta mjerodavnih u Ministarsvu zašti-
te okoliša, pa ni predsjedniku povjerenstva za utvrđivanje 
opasnih tvari i razina opasnosti u Dini, istom onom koji je na 
skupštini pgž nedvosmisleno dio kemikalija nazvao opasnim 
otpadom, više ne pada na pamet vcM nazivati otpadom, a 
kamoli opasnim. za njih je to danas tek procesna kemikalija.

oni Vladi RH donošenje odluke o osiguranju sredstava za čuvanje i 
nadzor postrojenja nakon obustave stečajnog postupka kao i ime-
novanje tijela nadležnog za provedbu tog zaključka.”.
Međutim, i u zapisniku s navedenog sastanka postoji čudna kvaka.

gdje je nestao zaključak?
- Neshvatljivo, ali doneseni zaključci uopće nisu uneseni u zapisnik, 
nema ih, pa, ustvari, ispada da nisu ni doneseni. Dakako, kada sam 
napokon dobila zapisnik i postala toga svjesna promptno sam rea-
girala i ministru Dobroviću uputila dopis u kojemu ga upozoravam 
i na tu i na činjenicu da se s obećanim zbrinjavanjem VCM-a i nekih 
drugih kemikalija nije dogodilo ništa te da Omišljanima i njihovim 
gostima i dalje prijeti opasnost, rekla je Ahmetović koja je dopis 
zaključila još jednom molbom za hitnim postupanjem u skladu sa 
zakonima.
I tako, od velikih riječi ministra Dobrovića, izrečenih još 24. lipnja, 
da će VCM biti saniran već u roku sedam dana, do dana današnjeg 
nema ničega. Bilo je to tek jedno u nizu nebrojenih lažnih obeća-
nja i poigravanja i s Općinom i sa Županijom i s građanima uopće. 
Problem Dine i danas, kada je ustvari više de facto nema, kada je 
na stolu ostao samo njezin ostatak, opasan kemijski otpad, Drža-
vi predstavlja samo “tlaku” na koju je podsjeća dosadna Općina. 
Ozbiljnih namjera za rješavanje potencijalne ekološke, ali i životne 
razorne bombe, čini se, nikada nije ni bilo, a slatkorječiva priča o 
održivom gospodarenju otpadom, pa i onom najopasnijem, i o za-
štiti okoliša samo je politička floskula nemuštih i, što je kudikamo 
gore, neodgovornih politikanata. Tražiti odgovornost prije moguće 
tragedije očito je sizifovski posao, a uprijeti prstom u odgovorne 
kada se tragedija dogodi još je manje učinkovito! Omišaljska DINA, 
sasvim je jasno, danas više ne zanima ama baš nikoga od mjero-
davnih!

Ernest Marinković
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S toplim ljetnim danima počele su gužve na prometnicama, gužve 
na plažama, gužve u trgovinama i kafićima... Turistička sezona je u 
punome jeku, smještajni kapaciteti popunjeni, a najave za posezonu 
također dobre.
Samo u prvih šest mjeseci u Općini Omišalj preko sustava e-Visitor 
zabilježeno je ukupno 35.211 dolazaka i 155.227 noćenja u hote-
lima, kampovima, odmaralištima i pansionima, od čega strani dr-
žavljani ostvaruju 31.016 dolazaka i 137.630 noćenja. Među njima, 
najbrojniji su turisti iz Njemačke s udjelom od 30 posto u ukupnim 
noćenjima, zatim Slovenije (24%), Austrije (11%) i Mađarske (4%).

Hoteli omišalj bilježe pluseve
Hoteli Omišalj d.d. u stečaju otvorili su svoja vrata nešto kasnije 
nego ranijih godina, 23. travnja, zbog hladnoga proljeća i preve-
likih troškova grijanja, ali i zbog značajnijih investicijskih radova 
– spajanja na kanalizaciju. 
– S obzirom na vrijeme, zadovoljni smo rezultatima: s današnjim 
datumom (18. srpnjem, op.a.) bilježimo plus od dva posto u odno-
su na isti datum prošle godine. Iako smo u stečaju, funkcioniramo 
kao i ranije, osim što s financijske i tehničke strane uspijevamo 
lakše održati poslovanje. Nažalost, nemamo mogućnosti za velika 
ulaganja već samo sitne popravke, rekao je Dean Milohnić, direk-
tor tvrtke koja tijekom sezone zapošljava 90-ak ljudi. 
– Naši gosti su najčešće djeca, odnosno škole i u predsezoni smo 
zabilježili značajniji pad njemačkih skupina, čak 58 posto manje. 
Razlog tomu su izbjeglice koje su se, prema najavama, trebale za-
državati u Hrvatskoj, a kako su djeca osjetljiva klijentela partneri su 
nam to prijavili kao problem i malo-pomalo otkazivali grupe. Ipak, 
booking do kraja sezone je u očekivanim okvirima. Uz standardne 
Mađare, Čehe i Nijemce, bilježimo i porast domaćih gostiju, ali i 
Rumunja i Bugara, koji su nam spasili sezonu. Osim dugogodišnjih 
inozemnih partnera s kojima poslujemo, posjećujemo i sajmove pa 
smo se tako ove godine oglašavali u Utrechtu, Stuttgartu, Münche-
nu, Kölnu, Dresdenu, Bratislavi, Budimpešti, Ljubljani, Beogradu, 
Bukureštu, rekao je Damir Dorčić, direktor prodaje Hotela Omišalj.

popunjeni i Hoteli njivice 
Dobre vijesti stižu i iz Hotela Njivice d.o.o., koji su početak udarne 
turističke sezone započeli spektakularnim vatrometom. U njivičkim 
je hotelima u prvih šest mjeseci boravilo 13.078 gostiju, koji su 
ostvarili 50.377 noćenja. U kampu je, pak, boravilo 12.815 gostiju s 
ukupno 58.345 noćenja. Najviše turista dolazi iz Njemačke, Austrije 
i Slovenije, dok od manjih skupina prednjače Nizozemci i Belgi-
janci. Kako smo doznali iz Odjela prodaje, kolovoz i rujan već su 
popunjeni, uz poneku „rupu“ u drugoj polovici kolovoza za kada 

rezulTaTi vrlo Dobri, 
U SRCU SEZONE

Hotel Jadran, Njivice Njivice 
resort

je na raspolaganju još dvadesetak soba. Osim standardne hotelske 
ponude, Hoteli Njivice svojim gostima nude i aktivan odmor uz ra-
zne biciklističke ture, tematske dane, jutarnju gimnastiku ili yogu te 
programe za najmlađe koje vode animatori resorta. Hoteli Njivice 
otvoreni su do 1. studenog, a prema pokazateljima za posezonu, 
ne treba sumnjati da će biti popunjeni.

gosti uglavnom zadovoljni
O svom boravku u općini Omišalj i njihovom (ne)zadovoljstvu upi-
tali smo i turiste koje smo zatekli u uživanju na plažama ili u šetnji 
Njivicama i Omišljem.

justyna, Wojtek, jan i 
stanislaw (poljska) 
– Ljetujemo dva tjedna u Omišlju u 
privatnom apartmanu. Jedan od dje-
čaka je alergičar pa uglavnom kuhamo 
sami, ali ponekad odemo jesti i vani, u 
restoran i tada najčešće naručimo svje-
žu ribu i plodove mora, to jako volimo. 
Ljudi su ovdje jako ljubazni, naš apar-
tman ima krasan pogled i fascinirani 
smo rimskim gradom. Posjetili smo An-
tičke dane, a dečki su napravili i lovorov 
vijenac. Čini nam se da u Omišlju nema 
puno turista, koliko u drugim mjestima na otoku.

róbert csa’sza’r 
(Mađarska)
– U Hotel Adriatic u 
Omišlju svakoga tjed-
na vozim ture gostiju iz 
Mađarske, ali i privatno 
sam dolazim ovdje na 
odmor već godinama. 
Cijene su dobre, nije 
skupo i, kako živimo na 
samoj granici s Hrvat-
skom, u gradu Letenye, 
do Omišlja nam treba 
samo 4 i pol sata vo-
žnje. Gosti koje dovodim su jako zadovoljni, no primijetili smo da 
ove godine u hotelu nedostaje više mađarskih večeri, naše glazbe 
i tamburaša, što je prijašnjih godina bilo i što Mađari jako vole. Što 
se tiče kulturnog sadržaja u gradu, sve je jako dobro.

Dean Milohnić, direktor Hotela Omišalj 
d.d. u stečaju i Damir Dorčić, direktor 
prodaje s dugogodišnjim mađarskim 
poslovnim partnerom
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GOSTI VRLO ZADOVOLJNI

Pune njivičke plaže Smjena gostiju - gužve na 
krčkim prometnicama

Socijalni turizam u Hrvatskoj je još, ustvari, u povojima, a na Krku su led 
odlučili probiti vlasnici apartmna Adriatic wave iz Omišlja, udruživši se u 
projekt Udruge “Ponte” iz Tisnog,  koji su ugostili djecu iz SOS dječjeg 
sela Ladimirevci. Blizancima Josipu (5) i Krunu (5), Željku (4) i Milanu (4) 
te njihovoj sestri  Kristini (3) u pratnji sos mame i sos tete poklonjen je 
razlog za smijeh i veselje. Besplatnim smještajem uz more pružene su 
im mogućnosti da otkriju kako je to igrati se na plaži, plivati u moru, 
uživati u novom prostoru apartmana  te u obližnjem dječjem parku, 
stvarajući uspomene koje će biti dio njihovih životnih priča. Bit će to 
njihova priča iz djetinstva o prvom ljetovanju na moru! Nije potrebno 
puno za dječji osmjeh, ali je potrebna želja da se obogati nečiji život.
- Prvi susret protekao je pomalo sramežljivo, ali je vrlo brzo sve 
leglo na svoje mjesto, već kad smo počeli graditi šator. Uživali smo 
skupa, a nije falilo ni pjesme za koju su bila zadužena upravo djeca. 
Zajedno smo se i osladili uz tortu. I nas je sve to dirnulo, susosje-
ćamo s tom dječicom pa smo danas 
još čvršći u odluci da im pomogne-
mo, da ostavimo bilo kakav poziti-
van trag u njihovim životima. Ovo 
ljeto definitivno će i za nas, baš kao 
i za njih, biti nezaboravno i dubo-
ko usađeno u našim srcima, zado-
voljno su ustvrdili vlasnici Adriatic 
wavea.
Nesumnjivo, upravo su oni zakora-
čili u nezaboravnu ljetnu priču što 
će, valja se nadati, poslužiti za pri-
mjer i mnogim drugim turističkim 
radnicima u Omišlju i Njivicama, prvenstveno privatnim iznajmlji-
vačima koji se tako, postajući sastavni dio humanitarnog, odno-
sno socijalnog turizma, mogu uključiti u ostvarenje snova mnogih 
kojima je uživanje u ljetu i moru još uvijek nedosanjani san. To je 
prvenstveno moguće uključenjem u aktivnosti spomenute Udru-
ge “Ponte” koja u predsezoni i posezoni upravo na takav način 
pokušava koristiti turističke kapacitete duž Jadrana. Ove godine, 
osim navedenoga omišaljskog primjera i osim SOS dječjeg sela, 
takvu mogućnosti smještaja u apartmanima koristili su i obitelji 
djece oboljele od malignih oboljenja i ljetovali u Tisnom, Srimi kod 
Vodica, Jezerima, Murteru i u Bristu.    

E.M.

SOCIJALNI TURIZAM

prve Morske raDosTi Djece iz 
sos Dječjeg sela laDiMirevci

andreas keglević 
(njemačka)
– Na odmoru sam tri tjedna 
sa suprugom i kćeri i smje-
šteni smo u Delnicama gdje 
imamo obitelj, ali gotovo 
svakodnevno dolazimo u 
Njivice na plažu, gdje mak-
simalno uživamo u suncu i 
moru. U Hrvatskoj ljetujemo 
već 20 godina i prije smo 
dolazili u bungalove njivičkoga kampa. Primijetili smo da cijene 
smještaja, hrane i pića svake godine malo porastu. I dalje je to 
prihvatljivo, no primjećujemo razliku. 

brigitte, frank i 
claudia (njemačka)
–  Došli smo u Njivice bro-
dom iz Opatije i čeka nas 
razgled mjesta. Hrana je 
ovdje jako dobra, posebno 
sladoled, ljudi su jako ljuba-
zni i još nismo pronašli ništa 
što nam se ne sviđa.

gosti iz česke’ budêjovice
U Omišlju smo jedne nedjelje zatekli grupu turista iz Češke (Česke’ 
Budêjovice) koja boravi u Hotelima Omišalj. Skupina mladih, obu-
čena u iste odore, odmah nam je privukla pažnju. Saznali smo da 
se radi o udruzi koja okuplja mlade od deset do 26 godina, a koji 
su Omišljane htjeli počastiti kratkim nastupom. Bez ikakve najave, 
sasvim spontano, zapjevali su na Placi nakon nedjeljne mise i odu-
ševili sve prisutne te pobrali velike simpatije domaćina.

E.J.
Udruga “Ponte”
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Nije u startu mirisalo na dobro, a na kraju je 
ispalo odlično! Poigralo se vrijeme tog petka, 
15. srpnja sa živcima organizatora koji su na 
kraju morali odustati od zamišljenoga prvog 
Antičkog dana zbog vrlo jake bure i zabrinuto 
se postavljalo pitanje što će donijeti vikend, ali 
se nebo smilovalo i omogućilo deveto izdanje 
prošle godine „redizajnirane“ manifestacije.
I opet, kao što smo pisali i lani, bogatije i sa-
držajnije no ikada do sada. Od subotnjeg po-
slijepodneva čitave su Mirine naglo oživjele, a 
Fulfinum počeo dobivati konture nekadašnje-
ga drevnog rimskog grada. Nije trebalo sklo-
piti oči da bi se vratili u pradavnu prošlost i 
pokušali zamisliti kako je to nekada izgledalo. 
Upravo suprotno, bilo je dovoljno širom otvo-
renih očiju prošetati Mirinama i svim čulima 
doživjeti to doba. Upravo to činilo je mnoš-
tvo okupljenih, što Omišljana i otočana, ali 
i stranih gostiju, turista koji su s neskrivenim 
oduševljenjem ušetali u taj vremeplov i predali 
se davnoj prošlosti. A u njoj je bilo doista sve-
ga: zaboravljenih zanata na koje tek jednom 
godišnje podsjete upravo Antički dani, kruha 
spečenog od ručno mljevenog brašna, djeca 
su uživala u gađanju lukom i strijelom ili se 
nadmećući u mačevanju, oslikavana su lica, 
vješte djevojačke ruke radile su „rimske“ frizu-
re, prodavane su keramičke bukalete za uživa-
nje u piću, žene i djevojke okitile su se raznim 
nakitom ponuđenim na štandovima...
Sve vrijeme za sigurnost su se brinuli broj-
ni rimski legionari koji su se nekoliko puta 
svečano postrojili i izveli svoj ratnički po-
zdrav, a gladijatori uprizorili borbe. Plesa-
lo se, pjevalo i slavilo, žongliralo vatrenim 
kuglama, a sve pod budnim okom udobno 
zavaljenog cara i carice mu.
Baš kao i tada, prije tisuća godina, posebna je 
pažnja poklonjena iću i piću i, baš kao i tada, 
nije nedostajalo raznih delicija, bakanalija u 
pravom smislu te riječi. Bogato rimsko plem-
stvo, kao i svake godine izdvojeno od puka, 
u upravo nevjerojatnom ugođaju Fulfinuma 
prepustilo se uživanju u specijalitetima nji-
vičkog restorana „Rivica“ i to uz živu glazbu 
što je potiho dopirala do stolova. Međutim, 
ni plebs se nije mogao požaliti, uživala su i 
sva njegova čula. Izmijenjivale su se porcije 
pečene janjetine i odojka s ražnja, a posebnu 
atrakciju ovogodišnjih Antičkih dana pred-
stavljao je vol s ražnja što je na meni dospio 
drugog dana i kojemu nije odolio baš nitko 
tko je i dio nedjelje odlučio provesti na Miri-
nama. A bilo ih, kao i prvog dana, mnoštvo.
Uvala Sepen, miris i zvuk mora što se mije-
ša s mirisima i zvukovima života u Fulfinu-
mu, a potom bakljama osvijetljene čarobne 
Mirine prepune drevnoga Rima i oduševlje-
nih gostiju... Dovoljan zalog za čeznutljivo 
iščekivanje novih Antičkih dana.

E.M.

SVI PUTEVI VODE U „RIM“

anTički Dani ponovo oživjeli fulfinuM
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Netom nakon napuštanja školskih klu-
pa, pedesetak je učenika, što mladih, što 
odraslih, dobrovoljno krenulo u novu školu 
– Ljetnu školu glagoljice što ju već četvrtu 
godinu organizira Društvo za poljepšavanje 
Omišlja. Tri sata dnevno jedan radni tjedan 
u jutarnjim i poslijepodnevnim terminima, 
polaznici su sjedili za glagoljskim klupama 
i učili uglatu, oblu i kurzivnu glagoljicu, od-
nosno glagoljički brzopis, podijeljeni pre-
ma stupnjevima dosadašnjega glagoljskog 
obrazovanja, a oni najnapredniji radili su u 
pisarnici i umjetničkoj radionici gdje su u 
glini oblikovali glagoljske inicijale. Za učenje 
glagoljskih slova, kreativno izražavanje te 
transkripciju i transliteraciju bili su zaduže-
ni voditelji Škole, Kornelija Čakarun i Anton 
Grgo Antončić. Nakon napornoga učenja, 
omišaljski su glagoljaši uživali u edukativ-
nome izletu. Posjetili su spilju Biserujku, 
Dobrinj i tamošnju etnološku zbirku, crkvu 
Sv. Vida u Svetome Vidu Dobrinjskom i Put 
glagoljaša u Gabonjinu, a putem su također 
tražili glagoljske spomenike te primijenili 
naučeno gradivo. U poslijepodnevnim je sa-
tima uslijedila podjela diploma na Smitiru, a 
svim su polaznicima čestitali direktorica TZO 
Omišalj Katica Jakovčić, vlč. Anton Bozanić i 
predsjednica Društva za poljepšavanje Omi-
šlja Ines Boban Štiglić.
Male smo glagoljaše zatekli u radnome 
okruženju, dok su se kreativno izražavali na 
omišaljskoj Placi, reseći je glagoljskim slo-
vima. – Upisao sam se ove godine u prvi 
razred Ljetne škole glagoljice jer sam htio 
naučiti glagoljicu koja mi je oduvijek bila 
zanimljiva. Na početku mi je pisanje bilo 
malo neuredno, ali sve sam ispravio vjež-
bom pa je sada već puno bolje, rekao je 
polaznik uglate glagoljice, Mihael Jukić, 
dok je njegova prijateljica Karla Depeder 
već na četvrtom, završnom stupnju. – Ovo 

S obzirom na činjenicu da su Rimljani itekako ulagali u obra-
zovanje djece, u sklopu Antičkih dana za najmlađe je u petak 
Prikeštelom i u subotu na Mirinama održana Rimska škola. 
Najmlađi su se vratili u školske klupe 2000 godine unatrag pa 
umjesto u bilježnice pisali po voštanim pločicama, rimskom tin-
tom pisali su latinske poslovice i igrali ondašnje društvene igre, 
od kojih je najzanimljivija bila „mlin“. Oblačili su antičku verziju 
barbike u najnoviju rimsku modu, izrađivali vijenac od lovorike, 
a za ranjene gladijatore pripravljali su lijekove od raznih ljeko-
vitih trava. Za zabavno poslijepodne i subotnje jutro bila je, uz 
potporu Općine Omišalj i TZO, zaslužna Udruga aIPAK te dr.sc. 
Ivana Ožanić Roguljić, voditeljica sa zagrebačkoga Instituta za 
arheologiju, koja ovakvim radionicama nastoji popularizirati 
znanost među najmlađima. 

E.J.

riMska škola za najMlađe

Mihael Jukić, polaznik prvoga razreda 
škole glagoljice

Karla Depeder, polaznica završnog razreda 
škole glagoljice

mi je već četvrta godina učenja i sada uči-
mo kako pisati tanka i debela slova te ra-
dimo poklone za polaznike, ogrlicu s po-
četnim slovom imena. Kako sam prošla sve 
stupnjeve, sljedeće godine možda upišem 

ljeTna škola glagoljice 
privlači sve više polaznika

neki koji nisam dobro savladala. Inače, gla-
goljicu koristim i tijekom godine, kada s 
prijateljicama razmjenjujem tajne poruke, 
otkrila nam je Karla.

E.J.
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Damir Kedžo, omišaljski pjevač sada već svjetskoga glasa, nastupio je 
3. srpnja na domaćem terenu, prepunoj omišaljskoj Placi gdje su se na-
tisnuli svi oni koji su ga htjeli podržati i poslušati. Nakon pauze od tri 
godine, njegov je glas ponovno odzvanjao Omišljem, a publiku je bez 
predaha  proveo kroz vremeplov svojih glazbenih uspješnica, predsta-
vivši presjek dosadašnjeg rada, počevši od one 365 što ga je proslavila 
u bendu Saša, Tin i Kedžo, pa do svojih najnovijih samostalnih  hitova 
– Korijen u pijesku ili Ronim na dah, od kojih je posljednju premijerno 
izveo pred svojim sumještanima. Kedžo je publiku počastio i rock i pop 
skladbama poznatih svjetskih glazbenika, kao i vlastitim obradama, i 
time usijao atmosferu na za tu prigodu prekrasno osvijetljenoj Placi, a 
u izvedbi su mu se pridružili redom vrsni glazbenici: Dorijan Cuculić na 
klavijaturama, Zvonimir Radišić na gitari, Alen Tibljaš na bubnjevima, 
Lidija Strika na basu te Ana Hriljac i Lucija Štefančić kao prateći vokali.
 – Uvijek sam uzbuđen kada nastupam u Omišlju jer je ovdje sve 
počelo. To je poput povratka na mjesto zločina. Kroz misli mi pro-
laze sva mjesta na kojima sam pjevao kao dijete, dok me nitko 
nije slušao, a cijeli je Omišalj bio moja pozornica. To mi je uvijek u 
sjećanju kada prolazim ulicama staroga grada i zato sam nekako 
sentimentalan. Nikada nemam toliku tremu kao kad nastupam u 
Omišlju. Trebalo mi je gotovo pola koncerta da se opustim, uzi-
majući u obzir sve to i vidjevši toliko poznatih lica u publici, ali i 
onih nepoznatih, što me zaista iznenadilo i razveselilo, podijelio je 
s nama Kedžo poslije gotovo dvosatnog koncerta.

E.J.

oMišalj je Moja pozornica

Nakon premijernoga nastupa u Perivoju Gospe Trsatske, dvije na-
građivane riječke skupine - pjevački zbor mladih Josip Kaplan i 
plesna skupina Ri Dance predstavile su svoj novi glazbeno-scen-
ski projekt pred omišaljskom publikom. Radi se o performansu 
„Šapat vječnosti“ u kojemu su obje skupine, ravnopravne u izved-
bi, stvorile nešto sasvim drugačije, novo, odmaknuto od svega 
dosad viđenog. Ova jedinstvena manifestacija, temeljena na zbor-
skoj pjesmi, plesu i pokretu, plod je dugogodišnje suradnje Ka-
planovaca i skupine Ri Dance, a priču o emocijama i svijetu gdje 
osjećaji postaju opipiljivi i stvaraju vlastitu stvarnost protkanu lje-
potom, mističnošću i neopipljivošću svatko je u publici doživio na 
drugačiji način. Uz pregršt pozitivne energije, mističnih dijelova, 
suprotstavljanja toplog i hladnog, molitvu i vjeru, iz performan-
sa, koji je 11. srpnja omišaljsku Placu pretvorio u ambijentalnu 
pozornicu, na kraju je proizašla glavna misao vodilja - ljubav. – U 
današnje vrijeme, kada čovjek teži samo za materijalnim, zada-
tak i obaveza je umjetnosti da u ljudima p(r)obudi zatomljenu 

šapaT vječnosTi

ljudskost, toplinu i ljubav. „Šapat vječnosti“ svojom mističnošću 
dotiče svakoga na jedinstven način, dajući priliku da se preispita, 
da osjeća, da voli. Ne nudeći odgovre, zaustavlja vrijeme i otvara 
prostor mašti, pojasnili su kreatori i izvođači performansa.

E.J.

Novo, mistično, neopipljivo... 
PZM Josip Kaplan i Ri Dance

Veliki koncert 
na Placi

Najteže je nastupati pred 
svojim sumještanima
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Unatoč nepredvidivim vremenskim pri-
likama, 10. su lipnja u Omišlju, na Rivi 
Ivana Pavla II. uspješno porinute City 
Games, ponešto izmijenjena inačica 
nekadašnjih popularnih Jadranskih iga-
ra. Sedma je sezona ovih igara u Omi-
šlju okupila tri ekipe. „Daj Mare“ iz Krka 
uvjerljivo je odnijela pobjedu nad eki-
pom „Zbrda-Zdola“ iz Poljica, dok su 
domaćini, Klub mladih iz Omišlja, kao 
najmlađa ekipa osvojili najviše simpatija 
publike. 

ciTy gaMes porinuTe iz oMišlja

U režiji Hotela Njivice i uz potporu Turističke 
zajednice Općine Omišalj, sredinom lipnja 
održana je spektakularna trodnevna mani-
festacija – Rapsodija vatrometa, kojom su 
Hoteli Njivice d.o.o. obilježili uspješnu pred-
sezonu te originalno ušli u početak udarne 
turističke sezone. Inter-
nacionalni piromuzički 
vatromet, što je obasjao 
nebo iznad lounge bara 
Plava terasa, bio je na-
tjecateljskoga karaktera, 
a snage su odmjerile ta-
lijanska i hrvatska ekipa. 
Po prvi puta gledatelji su 
mogli sudjelovati u sa-
mome spektaklu i glasa-
njem prosuditi koji je bio bolji. Kaleidoskop 
boja što su se izmjenjivale intenzitetom 
glazbe ostavio je i domaće i turiste bez daha.
Kako smo doznali od Vedrana Kežića, COO 
Hotela Njivice d.o.o., osim večernjega vatro-

Majstor vokalne transformacije i imitacije, 
Luka Bulić, nastupio je na njivičkome luko-
branu i oduševio staru i mladu, domaću i 
stranu publiku. Više od jednog sata publika 
je uživala u Bulićevim šalama, skečevima i 
pjesmama, diveći se njegovim iznimnim 
imitacijskim i glasovnim sposobnostima. 
Izveo je svoje 
najnovije hitove 
nastale za vrije-
me Svjetskoga 
n o g o m e t n o g 
prvenstva, ali i 
evergreene hr-
vatskih i stranih 
pjevača – Giulli-
ana, Alena Vita-
sovića, Davora 
Gopca, Arsena Dedića, Kemala Montena, 
Beyonce... Utjelovio je i svoje idole – Ma-
ssima Savića i Olivera Dragojevića, zbijajući 
šale na njihov račun. I bio bi to tek običan 
nastup da nije izveo koloplet pjesama Psi-
homodo Popa i Colonie, ali glasovima Ar-
sena Dedića, Olivera Dragojevića, Josipe 
Lisac, Tereze Kesovije i Ibrice Jusića. U sve-
mu je, naravno, sudjelovala i publika te tako 
provela ugodnu i opuštenu večer prvoga 
srpanjskog dana, za što se pobrinula Turi-
stička zajednica Općine Omišalj.

E.J.

bullHiTovi  na 
njivičkoM lukobranu

Izvrstan nastup 
Luke Bulićameta i zabave uz živu glazbu, gosti hotela, ali i 

svi ostali mogli su sudjelovati i u dnevnim ani-
macijskim i sportskim aktivnostima. Plažom 
su prolazili ulični performeri i zabavljali turiste, 
dok su i za najmlađe bile osmišljene brojne ak-
tivnosti, poput face paintinga.

 – Rapsodija vatrometa 
događaj je koji polako 
pretvaramo u tradici-
ju. Ovo je treći puta da 
se održava, počeli smo 
2013. godine, zatim 
2014. i ove se godine već 
vidi napredak, kako po 
popularnosti tako i po 
uspješnoj organizaciji. 
Želja nam je da to posta-

ne godišnji projekt Hotela Njivice, kojim će 
se obilježiti uspješan rad tvrtke, ali i pro-
movirati Njivice, rekao je Kežić, zadovoljan 
popunjenošću Plave terase.

E.J.

Vedran Kežić, COO Hotela Njivice d.o.o.

piroMuzički vaTroMeT za 
počeTak TurisTičke sezone

Treća Rapsodija vatrometa 
nadmašila očekivanja

Ekipe su se natjecale u šest atraktivnih igara 
na moru i kraju koje su, osim sudionika, za-
bavile i gledatelje. Odmjerili su snage u le-
tećem vaterpolu, mošarci, spašavanju turis-
tkinje, nošenju ribarskih kašeta, potezanju 
konopa i utrci magarca. Spretnost, brzina i 
snaga, ali i iskustvo bili su presudni za po-
bjedu i nastavak borbe za titulu najboljeg 
City Games tima. Ekipa „Daj Mare“ nastavlja 
igru početkom kolovoza u hrvatskom polu-
finalu u Novalji, a pokažu li istu borbenost 
i želju za pobjedom, čeka ih hrvatsko finale 

u Malinskoj, odnosno veliko međunarodno 
finale u Biogradu na Moru.
Podjednako kao i odrasli, u igrama koje su 
spremili organizatori – Adria events i Opći-
na Omišalj, uživali su i najmlađi natjecatelji. 
Četiri juniorske ekipe, sastavljene od uče-
nika četvrtog, petog i šestog razreda omi-
šaljske osnovne škole, nazvane „Pobjedni-
ci“, „Barakude“, „Terminatori“ i „Morski psi“, 
natjecale su se u skakanju u vrećama, no-
šenju kašeta i potezanju konopa.  

E.J.

U City Games Junior 
uživali najmlađi

Atraktivne igre 
na moru i kraju
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Male sTvari koje živoT znače

U srpnju, točnije 19. srpnja navršeno je točno 
26 godina od puštanja u promet Krčkog mosta, 
mosta što je, s jedne strane, čitav otok znatno 
približio kopnu i u mnogim segmentima olak-
šao život otočanima, a, s druge strane, Krk ši-
rom otvorio novom razvojnom ciklusu, što kroz 
turizam, što kroz razne infrastrukturne projekte.
Radovi na njegovoj izgradnji, poslije godi-
na i godina planiranja i projektiranja, počeli 
su u srpnju 1976. godine, izvodili su ih po-
duzeća „Mostogradnja“ i „Hidroelektra“, a 
pokrovitelj im je bio predsjednik tadašnje 
države Josip Broz Tito po kojemu je most 
prvih desetak godina i nosio svoje ime.

rekorder
Puštanjem u promet Krčki je, tada Titov most 
bio remek djelo arhitekture i gradnje, a po-
sebno se isticao betonskim lukom od kopna 
do otoka Svetog Marka dugačkim 390 me-
tara što ga je činilo tada najvećim na svijetu, 
a za punih 85 metara nadmašio je do tada 
najveći most u australskom Sidneyu. Luk Krč-
kog mosta najveći je bio sve do 1995. kada 
ga je „pretekao“ most preko rijeke Jangce u 
Kini sa svojih 420 metara. Ipak, krčki je veliki 
luk i danas najdulji armirano-betonski luk na 

OBLJETNICA

svijetu. Inače, općepoznato, duljina čitavog 
Krčkog mosta iznosi 1430 metara.

220 na sat
Uz most su vezane i neke manje ili više po-
znate specifičnosti. Tako su u nj ugrađene 
i cijevi JANAF-a, Jadranskog naftovoda što 
se protežu iz terminala u Omišlju. Isto tako, 
u mostu su smještene i vodovodne cijevi za 
vodu kojom se opskrbljuje industrija na po-
dručju Omišlja, a od 2008. godine dograđene 
su još dvije cijevi za vodu, jedna za pitku što se 
doprema iz riječkoga vodovodnog sustava, i 
druga, za dovod „tehničke“ vode iz Tribaljskoj 
jezera u Vinodolu, a za potrebe industrije.
Vrlo često, Krčki je most na udaru jakih vje-
trova, posebno bure, a najjači zabilježeni udar 
bure datira iz 17. siječnja 1987. godine kada 
je puhala jačinom 220 kilometara na sat. 

plati pa vozi
Krčki je most specifičan i zbog činjenice da je je-
dini most u Republici Hrvatskoj što je pod sasta-
vom naplate, odnosno jedini na kojemu se plaća 
mostarina, iako je davnih godina bilo obećano 
da će biti ukinuta u trenutku kada budu otpla-
ćeni troškovi izgradnje mosta. Do danas to nije 

učinjeno, iako je dobit od mostarine višestruko 
premašila troškove. Štoviše, sredinom 2012. cije-
na mostarine dodatno je podignuta. 

štete od soli
Iako zbog snažnih udara bure most često 
biva zatvoren, novija istraživanja ukazuju 
da bura nije najveća prijetnja, već je to sol.
Godinama neadekvatno  održavan, i to unatoč 
tome što je donosio velike prihode namijenje 
upravo održavanju, sol je ozbiljno našteti-
la konstrukciji mosta.  Nagriza beton i stvara 
pukotine kroz koje ulazi sve dublje pa i do ar-
mature, a stvorene pukotine u zimskim mjese-
cima se i znatno povećavaju djelovanjem leda. 
Prema neslužbenim podacima, šteta prouzro-
čena djelovanjem soli i  neodržavanjem je to-
lika da je sanacija mosta navodno neisplativa.
Zbog toga, ali i zbog planova proširenja lučkih 
terminala na Krku te sve većeg prometa mo-
stom, posljednjih godina se razmatra gradnja 
potpuno novog mosta i zatvaranje postojećeg. 
Novi ne bi bio građen na mjestu sadašnjega 
već kilometar južnije, na području gdje se otok 
Krk, točnije njegov poluotok  Lanterna najviše 
približio kopnu, na svega 600-tinjak metara. 

E.M. 
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Neposredno sudjelovanje građana u odluči-
vanju o pitanjima od njihova svakodnevnog 
interesa i dalje je, preko mjesnih odbora Nji-
vice i Omišalj, itekako prisutno u radu općin-
skih službi. Male stvari, koje za život mještana 
puno znače, redovito su na programu sjed-
nica Mjesnoga odbora Omišalj, čiji se članovi 
uredno sastaju barem jedanput mjesečno. 
Nakon posljednje inicijative za postavljanje 
košarica za otpatke uz cestu između buduće-
ga društvenog doma (bivše policijske postaje) 
i trgovačkog centra, što se pokazalo vrlo kori-
snim i učinkovitim, Mjesni odbor je predložio i 
postavljanje klupa za odmor na istome potezu.
 – Moram priznati da je to bila izvrsna ide-
ja Mjesnog odbora jer primjećujemo da sve 
više ljudi pješači tom dionicom pa će im klu-
pice, u hladovini ispod stabala, poslužiti za 
odmor, rekla je načelnica Ahmetović. Ličenje 
velikog križa na groblju također je u fazi izvr-

šenja, a obvezu izvođenja radova preuzeli su 
članovi Mjesnog odbora Omišalj. Misleći po-
najprije na pomoć starijim osobama i na nji-
hovu sigurnost, inicirali su izradu i ugradnju 
rukohvata na tržnici između paviljona B i C, ali 
i raspravljali o potrebi osiguravanja prilaza za 
invalide do Općine, Pošte i Ambulante, a koji 
su trenutno po tom pitanju diskriminirani. 
Kao „prva pomoć“, na stepenicama će uskoro 
biti ugrađen rukohvat. 

neodgovorni vlasnici pasa
I dalje velik problem ostaju neodgovorni vlasnici 
pasa koji, nakon što njihovi ljubimci obave nuž-
du na javnim površinama, ne počiste za njima 
pa članovi mjesnih od-
bora i općinske službe 
apeliraju na njih da se 
ponašaju u skladu s ci-
vilizacijskim dosezima. 
Inače, to je i zakon-
ska obaveza građana, 
uvrštena u Odluku o 
komunalnom redu 
Općine Omišalj, članak 
40., a kazna za njezino 
neizvršavanje je 100,00 kuna. U posljednje vrije-
me Omišljani se bore i s vandalima koji uporno 

razbijaju javnu rasvjetu u parku Dubec. Unatoč 
njihovom vandalskom činu, traži se način kako 
po četvrti puta popraviti javnu rasvjetu na tome 
mjestu, a da dotična skupina ponovno ne dođe 
u napast. Članovi Mjesnog odbora skrenuli su 
pažnju i na zagađenje 
okoliša cementnom pra-
šinom koja se širi iz beto-
nare G.P.P. Mikić d.o.o. te 
predložili promjenu filte-
ra na silosima. Misleći i na 
kupače, inicirali su čišće-
nje i popravak stepenica 
na kupalištu Učka. 
Kako smo doznali od 
Ivice Blaževića, pred-
sjednika Mjesnog 
odbora Omišalj, posljednjih se dana in-
tenzivno bave organizacijom Stomorine, 
tradicionalne višednevne lokalne manife-
stacije, čiji su oni nositelji, a program poči-
nje već 14. kolovoza. 

E.J.

Ivica Blažević



19

Svečani mimohod 
kulturno-umjetničkih 
društava

Pjevački zbor KUD-a „Ive Jurjević“ 
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Omišalj zasjao slavonskoM ravnicoM
U POSJETU PRIJATELJSKOJ OPĆINI

Omišaljsko je Kulturno-umjetničko društvo Ive 
Jurjević – folklorna sekcija i mješoviti pjevački 
zbor, na poziv prijateljske Općine Drenovci, na-
stupilo na 21. Raspjevanoj Cvelferiji, što se 18. 
i 19. lipnja održala u Posavskim Podgajcima, 
slikovitom selu županjske Posavine. Riječ je o 
tradicionalnoj folklorno-kulturnoj i zabavnoj 
manifestaciji, s glavnim ciljem očuvanja i pro-
moviranja cvelferskih običaja, pjesama i plesa, 
a koja se održava pod visokim pokroviteljstvom 
predsjednice Republike Hrvatske. Manifestacija 
je dobila ime prema nazivu iz vojnoga jezika, 
kada je Hrvatska bila podijeljena na pukovnije, 
a one na niže jedinice, satnije, te je područje 
devet sela županjske Posavine (Vrbanja, Solja-
ni, Strošinci, Drenovci, Đurići, Račinovci, Gunja, 
Rajevo Selo i Posavski Podgajci), u kojima se 
naizmjenično svake godine održava ova mani-
festacija, činilo dvanaestu satniju. Od njemač-
kog zwölf, što znači dvanaest, taj je kraj prozvan 
Cvelferijom. Osim kulturno-umjetničkih dru-
štava Cvelferije, na ovoj manifestaciji nastupaju 
i njihovi gosti iz drugih krajeva Hrvatske i ino-
zemstva.
Folklor i zbor iz Omišlja u Slavoniju su pratili i 
članovi predstavničke i izvršne vlasti, načelni-
ca Mirela Ahmetović, njezin zamjenik Ranko 
Špigl, zamjenik predsjednika Općinskog vi-
jeća i predsjednik Odbora za kulturu, sport i 
društvene djelatnosti Josip Đurđević te vijeć-
nici Darko Žuvić i Miljenka Justić, koji su po 
dolasku u Posavske Podgajce položili vijenac 
i upalili svijeću na spomeniku postavljenom u 
čast palim redarstvenicima u Domovinskom 
ratu.
KUD Ive Jurjević imao je čast prvi krenuti u 
povorci mimohoda svih kulturno-umjetničkih 

AKTUALNOSTI

Zajednička 
fotografija

društava, kojih je toga dana bilo 16, i predsta-
viti svoju bogatu tradicijsku baštinu. Lijepo je 
bilo čuti omišaljske sopce i gledati tenec, verec 
i bakarsku netom prije zvuka tamburice, sla-
vonskoga bećarca i šokačkoga kola. Pjevački je 
zbor, pak, službeno otvorio smotru hrvatskom 
himnom i predstavio se kratkim repertoarom 
pjesama, od kojih je mnogobrojnu publiku 
okupljenu u tom selu roda najviše oduševi-
la pjesma „I kad umrem, pjevat će Slavonija“, 
uvježbana samo za tu priliku. Omišljani su svo-
jim nastupom, nedvojbeno, zaradili velike sim-
patije publike, ali ni oni nisu ostali ravnodušni 
pred atmosferom koja je tamo vladala. 

nastavak suradnje prijteljskih 
općina
Sljedećega su dana delegaciju iz Omišlja ugo-
stili ljubazni Drenovčani, s kojima je Općina za-
počela prijateljstvo uoči poplava 2014. godine, 
a zapečatila ga prošle godine na Dan Općine 
Omišalj, potpisanom poveljom o bratimljenju. 
Iako se još vide tragovi poplave koja ih je za-
desila i potrebna im je pomoć u obnovi, ovi 
vrijedni ljudi pokazali su svoj slavonski prkos 
i kako su se snašli nakon velike nesreće. Od-
veli su Omišljane u nakon poplave obnovlje-
nu knjižnicu, crkvu, budući zavičajni muzej u 
Račinovcima gdje se nalazi izložba povodom 
obilježavanja druge godišnjice poplave, školu i 
svetište Šumanovci, jedno od najstarijih u Hr-
vatskoj. Odmah su se rodile i ideje o suradnji 
pa su predstavnici općina Omišalj i Drenovci 
dogovorili buduće zajedničke projekte, po-
čevši od izlaganja svoje etnografske baštine u 
Omišlju već u kolovozu za vrijeme Stomorine 
te suradnje između dviju škola i knjižnica.

E.J.

Nastup folklorne 
grupe iz Omišlja

Zahvalnica voditeljima 
KUD-a „Ive Jurjević“

Polaganje vijenaca u čast 
palim redarstvenicima u 
Domovinskom ratu

Razmjena 
darova

Drenovčani poveli 
Omišljane u obilazak 
važnijih mjesta u općini
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kazališTe  za svačiji ukus

Već šesnaest godina traje kulturna surad-
nja dviju općina, Omišlja i Čavli, u organi-
zaciji Festivala pučkog teatra koji u sred-
njovjekovnim gradskim jezgrama ugošćuje 
poznate glumačke družine, glumce i pred-
stave pučkoga karaktera, prihvatljive za 
najraznovrsniju publiku. I ovoga su lipnja 
ljubitelji kazališta imali priliku uživati u 
osam predstava različitoga izričaja, što su 
se naizmjenice održavale u Omišlju i gra-
du Grobniku. Festival je svečano otvoren u 
Omišlju, na trgu Prikešte, gdje je u prisu-
stvu općinskih načelnika, Mirele Ahmeto-
vić i Željka Lambaše, podignuta festivalska 
zastava. Omišaljska je publika imala prilike 
pogledati predstave: Komušanje mozga, 
Bračni (s)provod, Davež i Žene u crvenom, 
dok su se u Grobniku odvijale predstave: 
Krtice, Metoda za brak, Dame biraju i Stil-
ske vježbe. Za ovogodišnji program zaslu-
žan je selektor Festivala Stojan Matavulj, a 
pored njega festivalsko vijeće činili su još 

16. FESTIVAL PUČKOG TEATRA

U kazališnoj su umjetnosti imali priliku uživati i najmlađi stanovnici 
Omišlja. Pod pokroviteljstvom Ministarstva kulture Republike Hr-
vatske, Prikeštelom je gostovalo Dječje kazalište „Smješko“ iz Za-
greba te, prema motivima Aleksandra Sergejeviča Puškina, izvelo 
ponešto moderniziranu verziju Bajke o ribaru i ribici. Uz aktivno 
sudjelovanje najmlađih gledatelja i elemente koji su djeci poznati 
iz svakodnevnog života, jedna od najljepših bajki otkrila im je i važ-
nu poruku: ne možete imati sve što poželite, već naučite poštovati 
to što imate! Uz poznate likove Zlatne ribice, Ribara i Žene, mali su 
posjetitelji svjedočili i drugim „čudima“. Prožeta zanimljivom pri-
čom, s puno pjesama, ova interaktivna  predstava osvojila je srce 
svakog mališana u publici.

E.J.

bajka o ribaru i ribici Djeca sa zanimanjem 
pratila bajku

i Špiro Guberina, direktor festivala, Kati-
ca Jakovčić (TZO Omišalj), Ivan Salamon 
(TZO Čavle), Jelena Bigović (Općina 
Omišalj), Robert Zaharija (Općina Čavle) 
i Damir Jakovčić.
Za nagrade je na Festivalu bila zaduže-
na isključivo publika, a novost je i da na-
građeni nisu dobivali novčane nagrade, 
kao što je bila dosadašnja praksa, već 
statuu Festivala. Prema preferencijama 
i sudu gledatelja, predstava Kazališta 
Planet Art Stilske vježbe, inače najdulje 
izvođena predstava na svijetu s istom 
glumačkom postavom – Lelom Margitić 
i Perom Kvrgićem, odnijela je prvu na-
gradu. Druga nagrada pripala je pred-
stavi AltTeatar-Sarajevo Dame biraju, a 
treća predstavi Teatra Kerekesh Krtice. 
Svečanost zatvaranja Festivala i podjela 
nagrada održani su u Gradu Grobniku 
24. lipnja.

E.J.

Već 16 godina 
publika uživa u 

predstavama

Nagrađeni 
glumci



21

KULTURA

21

Na poziv Alije Durića, predsjednika bošnjačke nacionalne ma-
njine u Općini Omišalj, a povodom trećega dana ramazanskoga 
blagdana, 7. je srpnja Prikeštelom nastupilo Udruženje mladih 
Babića Sijedi krš iz Gračanice (BiH). U sklopu te stočlane udruge 
mladih djeluje i kulturno- umjetničko društvo, mješoviti pjevački 
zbor i dramska sekcija, a mnogobrojnoj su se publici u Omišlju 
predstavili plesom, sevdalinkama, recitacijama i glumom. Doma-
ćini su im, pak, svoju tradicijsku baštinu predstavili nastupom 
mlađe folklorne skupine KUD-a Ive Jurjević. Želja je inicijatora da 
i Omišljani uskoro gostuju u Bosni i Hercegovini. Prema riječima 
Durića, na otoku Krku, a posebice u Omišlju ima jako puno ljudi 
iz Gračanice koji su ovdje pronašli stalno zaposlenje pa otuda i 
ideja da se pozove baš to udruženje. Dodajmo i da je, osim u 
Omišlju, Sijedi krš gostovao još i u Korniću i Viškovu.

E.J.

Posljednji je svibanjski vikend bio rezerviran za zaljubljenike u 
zborsko pjevanje. Prikeštelom su, na tradicionalnoj glazbenoj ve-
čeri Zakantajmo skupa, što ju već dugi niz godina organizira KUD 
Ive Jurjević, zapjevala tri zbora, različita po svom glazbenom oda-
biru i načinu izvedbe. Toplu svibanjsku večer pjevanjem su opleme-
nili gosti iz Salzburga – Kirchenchor St. Stephanus, koji je nedavno 
ugostio i omišaljske zboraše u Austriji. Nakon njih, na pozornici je 
zasjao mješoviti pjevački zbor KUD-a Zeleni vir iz Skrada s nizom 
zavičajnih pjesama na skradskome dijalektu. Kao šlag na kraju, na-

Prve subote u srpnju u Pinezićima je, u organizaciji otočne Udruge 
sopaca, održan 28. Susret sopaca i folklora otoka Krka na kojem su 
sudjelovali sopci i kanturice iz Njivica i Omišlja. Nakon dugo godina 
nesudjelovanja, Susret su otvorili upravo Omišljani, i to oni najmlađi, 
sve osmogodišnjaci, debitanti Dominik Feretić i Ivan Antončić, koji su 
odsopli Turne moj i Divojka je ruže zalivala, te Mateo Marijanić i Luka 
Vranić koji su se predstavili izvedbom Lipo moje. Iako nisu bili u kon-
kurenciji za natjecanje, kao najmlađi sudionici primili su velike pohvale 
i priznanja starijih i iskusnih sopaca jer su u samo godinu dana učenja, 
pod vodstvom učitelja Nikole Kovačića, naučili i uvježbali čak tri sklad-

bošnjačka večer u 
OmIšLJU

Bošnjačka večer 
Prikeštelom

susreT zborova “zakanTajMo skupa”

stupili su domaćini - mješoviti pjevački zbor KUD-a Ive Jurjević koji 
je te večeri, pod vodstvom dirigentice i voditeljice zbora Annama-
rie Doricich, bio posebno nadahnut te je, između ostaloga, pre-
mijerno izveo Sajam Dušana Prašelja. Predsjednica omišaljskoga 
KUD-a Annamaria Žuvić uručila je zahvalnice svim sudionicima, 
a zatim je dirigentsku palicu ponovno preuzela Doricich, ali ovo-
ga puta nad svim zborovima koji su večer zaključili zajedničkom 
izvedbom „Neka cijeli ovaj svijet“ iz mjuzikla Jalta, Jalta.

E.J.

sopci i kanTurice na susreTu sopaca
be. U Omišalj su se vratili puni dojmova, a na njihov prvi značajniji 
nastup trajno će ih podsjećati suvenir koji su dobili: sopile i par piski.
Općinu Omišalj zastupali su i članovi Folklornog društva Njivice: 
kanturice Ivona Tomee i Josipa Brusić koje su zakantale Lipo moje 
i osvojile drugu nagradu te sopci Antonio Justić i Hrvoje Tomee 
koji su odsopli tenec okolo i bakarsku i time osvojili treću nagradu 
stručnog žirija u kategoriji iznad 16 godina starosti. Oba su para 
prvi puta nastupila pod vodstvom novoga učitelja, odnosno me-
štra, također sopca Zlatka Jurkovića.

E.J.

Gostujući zbor 
iz Salzburga

Za kraj zajednička 
izvedba

Kanturice Ivona 
Tomee i Josipa 

Brusić

Prvi važniji nastup za 
male omišaljske sopce
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Osamdesetak ljubitelja klasične glazbe uživalo je 18. srpnja u opu-
štajućem ambijentu Mirina, slušajući Zagrebački gudački kvartet, 
ustanovljen daleke 1919. godine. Glazbenici Marin Maras, prva violi-
na, Davor Philips, druga violina, Hrvoje Philips, viola i Martin Jordan, 
violončelo vrlo su osjećajno i s punim intenzitetom izveli skladbu 
španjolskog kompozitora Joaquína Turine La Oracion del Torero, 
Gudački kvartet u G-duru, Kv 387 genijalnoga Wolfganga Amade-
usa Mozarta te Gudački kvartet u F-duru Op. 96 „Američki“ Čeha 
Antonína Dvořáka. Oduševljena publika nagradila ih je dugotrajnim 
pljeskom, a koncert na Mirinama samo je jedan od preko četiri tisu-
će koncerata koje su izveli na svim kontinentima te za svoje izvedbe 
dobili mnoštvo domaćih i inozemnih priznanja i nagrada.

E.J.

zagrebački kvarTeT  
u čaroliji Mirina

Za sve čitače i ljubitelje dobre knjige, posljednjega lipanjskog 
dana Prikeštelom je održana prva Noć velikog čitanja, tijekom 
koje su riječki književnici, članovi neformalne književne skupine 
Ri Lit, poznati i izvan lokalnih granica, premijerno čitali svoje 
radove. Bila je to prilika da publika nakratko zaboravi na politi-
ku, novac, nogomet i prepusti se mašti sjajnih devetero autora. 
Svoje neobjavljene kratke prozne radove, različite tematike, či-
tali su Igor Beleš, Željka Horvat Čeč, Enver Krivac, Zoran Krušvar, 
Davor Mandić, Izet Medošević, Tea Tulić, Milan Zagorac i Zoran 
Žmirić, a publika se mogla uvjeriti da je svijet u njihovim pripo-
vijestima doista beskrajan. Ugodna topla ljetna večer privukla je 
četrdesetak slušača koji su sve autore nagradili pljeskom, poko-
jim uzdahom iznenađenja i kratkim komentarom na priču, što je 
potvrda organizatoru, Općini Omišalj, za organiziranjem sličnih 
književnih susreta.

E.J.
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noć velikog 
čiTanja

Mirisi lavande, magriža, ružmarina, smokvi 
i maslina širili su se Lapidarijem 3. srpnja, 
kada je otvorena izložba keramičarske radi-
onice Društva za poljepšavanje Omišlja. Ovi 
kreativni, ali samozatajni umjetnici-amateri 
nekoliko nas puta godišnje obraduju svo-
jim rukotvorinama pa su tako i ovoga ljeta 
obogatili turističku ponudu općine Omišalj 
i priredili prodajnu izložbu nazvanu Naš 
kraj. Uz umjetničke fotografije Dragana 
Nišlera, koji je kroz pet godina svojim vje-

naš kraj kroz oči oMišaljskiH keraMičarki

M. Ahmetović, I.B. Štiglić i G. Deiuri

Detalj s 
izložbe

štim fotografskim okom uhvatio Krčki most 
tijekom različitih perioda u godini i dobu 
dana, bile su izložene i primorske poneštri-
ce, ovce, morske zvijezde, glagoljska slova, 
masline, smokve... i sve ono što ovi umjet-
nici pronalaze u svom neposrednom okru-
ženju, a što karakterizira upravo primorski 
kraj. Izloženi su radovi Gordane Deiuri, 
Klare Dolić, Vere Dujmović, Anđelke Đapo, 
Aleksandre Kostić i Ljerke Tomičić.  

E.J.
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– Prije sna reci svom BRI-
GOŠU sve svoje brige i što 
te mučilo tijekom dana, 
a Brigoš će ih sve uzeti 
k sebi… ti možeš mirno 
spavati. Ujutro stavi Bri-
goša na danje svjetlo da 
upije energiju dana… i 
opet je on tvoj mali Brigoš 
koji te voli i brine umjesto 
tebe… Kad je BRIGOŠ tu, 

budi BEZ BRIGE!, savjet je kreativne umjetnice Anje Leko, odrasle u Omi-
šlju, koja živi i radi u Zagrebu, a u slobodno vrijeme izrađuje lutkice koje 
rješavaju brige. Anjine Brigoše i Brigošgradove, odnosno vesele, šarene 
slike napravljene od drva, trešćica i grančica pronađenih u prirodi, Omi-
šljani su mogli razgledati u galeriji Lapidarij od 19. do 30. lipnja i barem 
nakratko, bez briga što ih more, uploviti u svijet mašte. Brojni mještani 
koji su nazočili otvorenju nisu skrivali svoje zadovoljstvo viđenim radovi-
ma, kao ni time što ta talentirana Omišljanka po prvi puta izlaže radove 
u svojemu mjestu. – Inspiraciju pronalazim u sebi, na svom tajnom mje-

SVIJET mAšTE ANJE LEKO stu koje imam još iz djetinjstva. Zaronim u sebe i tamo naiđem na liva-
de po kojima sam se kao mala igrala, šumarke, potoke i plaže jer sam 
odrasla na otoku Krku, a vlastito smirenje i radost nalazim u kreativnom 
umjetničkom izričaju, rekla je Leko i dodala da se na puno njezinih slika 
nalazi i jedna ljuljačka koja se i dandanas ljulja u njoj i uvijek je spremno 
dočeka i poziva na igru „Pjevušim i letim“.

E.J.

Anjini Brigoši

O izložbi su govorile 
Anja Leko i Maja 
Mahulja, pročelnica 
Općine Omišalj

Ciklus ljetnih izložbi autora koji su na neki način povezani s Omišljem 
započeo je u galeriji Lapidarij 5. lipnja izložbom Tomislava Pavletića. 
Navigat po moru i na suhon naziv je likovnog postava ovog Primor-
ca, kapetana, pomorca i kipara iz Svetog Kuzma. Navigat po moru 
bila je njegova želja i potreba koja se potom pretvorila i u životni 
poziv, no na tome je putu otkrio i druge, umjetničke pozive. Radeći 
prvenstveno skulpture u drvu i kamenu, omišaljskoj se publici Pavle-
tić predstavio nečim sasvim novim. – Dijelom apstrakcija, dijelom 
stvarnost, dijelom imitacija, njegova su djela između skulpture i sli-
karstva. Omišljani će prvi ocijeniti novu putanju kojom je intuitivno 
krenuo nakon desetljeća umjetničkog rada, a koja ga vodi prema 
moru i glagoljaškoj baštini ovoga kraja, rekao je Theodor de Can-
ziani, povjesničar umjetnosti i autor postava izložbe, primijetivši i 
savršen spoj Pavletićevih slika i lapida što čine stalni postav galerije.

E.J.

More i glagoljica kao inspiracijaS otvorenja 
izložbe

Galerija Lapidarij ugostila je djela još jedne umjetnice povezane s 
Omišljem – Banke Uzur, keramičarke, skulptorice i slikarice koja, na-
žalost, nije uspjela doživjeti retrospektivu svoga opusa jer je 2013. 
godine podlegla teškoj bolesti. Omišalj je za ovu svestranu i ose-
bujnu umjetnicu bio ljetni dom jer je još od djetinjstva ljetovala u 
Omišlju pa je i to ostavilo traga u njezinom likovnom formiranju. 
Omišljani se sjećaju njezine izložbe crteža - tuš i pero na papiru iz 
2010. godine, pod nazivom „Adrese“, a ovoga su puta imali priliku 
vidjeti „Animalistiku u (njezinu) opusu“, malu retrospektivu radova u 
gotovo svim tehnikama u kojima je Uzur radila. Ova priznata hrvat-
ska umjetnica od samoga je početka njegovala temu animalistike, 
pridavala je veliku pažnju životinjama i njihovu odnosu s čovjekom 
te ih je u svojim djelima prikazivala do samoga kraja svoje likovne 
karijere, što nije bila uobičajena praksa u hrvatskoj suvremenoj um-
jetnosti pa to Branku Uzur čini posebnom i intrigantnom, kako je na 
otvaranju izložbe 17. srpnja naglasila Mirjana Šigir, kustosica izložbe. 
Izložba je otvorena do 12. kolovoza te se može pogledati svakoga 
radnog dana od 10 do 12 sati te od 19 do 22 sata.

E.J. 

mALA RETROSPEKTIVA 
opusa branke uzur

Zanimljiv umjetnički 
opus Branke Uzur
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VESLANJE mE 
naučilo živoTu

PAOLA GIROTTO, VRHUNSKA OMIŠALJSKA VESLAČICA IZNIMNIH REZULTATA NA 
„PRIVREMENOM RADU“ U AMERICI

Prvakinja Hrvatske u četvercu za kadetkinje, 
četiri puta viceprvakinja Hrvatske u samcu 
i dvojcu za juniorke, dva puta pobjednica 
Kupa Hrvatske u samcu za juniorke, prvo 
mjesto u četvercu za juniorke na Interna-
cionalnoj regati Croatia Open u Zagrebu, 
drugo i treće mjesto 2015. u dvojcu i če-
tvercu za seniorke „bez“ na Internacional-
noj regati Bled. Sportašica otoka Krka po-
jedinačno od 2009. do 2014. i ekipno 2007. 
te od 2010. do 2012. 
Pobjeda u četvercu „sa“ 2013. i 2014. na 
prestižnoj i najvećoj svjetskoj veslačkoj re-
gati Head of The Charles u Bostonu. Kao 
članica osmerca Sveučilišta Barry iz Mia-
mija u sezoni 2014./15. i 2015./16. dvije 
godine za redom sveučilišna prvakinja 
Amerike, a dvije godine za redom i prva-
kinja Floride u osmercu. Također, dva puta 
za redom prva i na prvenstvu Španjolske 
s klubom iz Seville u osmerce i dvojcu...  
Sve to i tko zna koliko toga još predstavlja 
neponovljivu omišaljsku veslačicu Paolu 
Girotto. Predstavljamo je u ovom broju 
Glasnika.

sto posto predana sportu
* Paola, veslanje je, ustvari, dio Vašeg obi-
teljskog nasljeđa pa i ne treba čuditi da ste 

se našli u tom sportu. Ipak, kako, zašto i 
kada je sve krenulo?
- Oboje mojih roditelja su bili sportaši i od 
malena sam živjela u sportskom ozračju. 
Okušala sam se u mnogim sportovima: 
plivanju, tenisu, odbojci, atletici i jedrenju, 
ali izgleda da mi je veslanje u krvi. Pratila 
sam veslačka natjecanja i tatu na regatama 
na kojima se on natjecao ili sudio te često 
bila oko veslačkih čamaca. I tako prije 13 
godina, nakon što je osnovao veslački klub 
u Omišlju, odlučila sam se okušati i u ovom 
zanimljivom i lijepom sportu pa uz njega 
ostala do danas.

* Postoji li određeni trenutak kada ste sami 
sebi rekli - to je to, veslanje je moja buduć-
nost? Odnosno, kako ste i kada shvatili da je 
baš veslanje sport kojemu ćete se posvetiti 
najozbiljnije?
- Kao i svaki sport, smatram da me veslanje 
na neki način naučilo životu. Veslanje mi je 
pružilo mnogo i shvatila sam da je danas 
zapravo privilegija zvati se sportašem, a ka-
moli uspješnim. Nije jednostavan put, ali u 
srednjoj školi, kada sam počela sudjelovati 
na velikim natjecanjima, shvatila sam koliko 
je to iskustvo divno i koliko još mogu na-
praviti s voljom i puno rada i truda. 

* Čuo sam da se u veslanju dajete do kraj-
njih granica izdržljivosti, da ne prihvaćate 
ništa polovično. Kakvom se doživljavate u 
tom kontekstu?
- U životu ništa ne treba raditi polovično. 
Ako nešto volimo i smatramo da nas is-
punjava i stvara zadovoljstvo, trebamo 
biti predani tome stopostotno. Veslanje je 
sport gdje je to nezaobilazno i zapravo sam 
uspjela, uz pomoć veslanja, to primijeniti i 
u svakodnevnom životu. U veslanju, kao i u 
svim sportovima nećete daleko dogurati i 
uspjeti ako treninge i savjete trenera odra-
đujete polovično. Nije lagano, naporno je, 
ali kada osoba osjeti, vidi i shvati koliko za-
pravo može postići, nešto o čemu nikada 
nije ni sanjala, to je predivan osjećaj koji 
te samo još više gura dalje. Pogotovo ako 
imate obitelj koja vas podržava u svemu 
tome, kao mene moja.

želja jača od problema
* Iz malog ste mjesta u kojem veslanje, uo-
stalom kao i drugdje, i nije neki top sport. 
Pretpostavljam da Vam je s te pozicije bilo 
kudikamo teže ozbiljno se posvetiti sportu 
nego sportašima iz većih sredina.
- Kada ste u manjem mjestu i bavite se 
sportom koji nije toliko popularan, sve 
funkcionira drugačije. Veslanje je kao 
sport izrazito zahtjevan i naporan, iziskuje 
svakodnevne i cijelogodišnje treninge, a u 
dijelu sezone i dva puta dnevno s rano-
jutarnjim treninzima prije škole. Ovisan 
si o veoma loše organiziranom prijevozu 
do škole koja ti je udaljena preko 25 km 
od mjesta stanovanja. Teže se nabavlja 
kvalitetna oprema, veslaš u čamcima koji 
nisu konkurentni u odnosu na daleko kva-
litetnije čamce većih klubova i moraš biti 
dodatno motiviran, pogotovo ako nemaš 
veslača u klubu istih ili sličnih motivacija i 
ambicija da se možete sparirati i trenirati 
zajedno svaki dan.

* Dakle, kao srednjoškolka ste morali sva-
kodnevno putovati u Rijeku pa je bilo još 
teže usklađivati sve obaveze?!
- To mi je dosta otežavalo organizaciju, ali 
kada nesto želite, ništa nije teško. Morala 
sam stalno usklađivati treninge s voznim 



2525

SPORT: RAZGOVOR

redom autobusa, a često su i roditelji mora-
li uskakati da bih sve stigla. Nerijetko zbog 
treninga nisam bila u mogućnosti družiti 
se s prijateljima iz razreda, ali nije bilo ne-
zadovoljstva jer sam znala da ću uvijek to 
moći nadoknaditi.

* Je li ponekad nedostajalo motiva? Jeste 
li ikada pomislili - dosta je bilo, ne mogu 
više!?
- Kada trenirate u malom mje-
stu i često ste sami na trenin-
gu, jer dijelom moja generacija 
veslača u Glagoljašu nije imala 
istu motivaciju i volju kao ja, 
ponekad trebate dodatne mo-
tivacije i hladnu glavu. Bilo je 
kriznih situacija, ali sam ih uvi-
jek uspjela prebroditi uz bez-
graničnu podršku moje sport-
ske obitelji. Često ljudi i okolina 
ne shvaćaju što to radite i teško 
im je objasniti pa ako nemate 
jasno zacrtan cilj teško ćete se 
oduprijeti tim mislima u glavi.

Malo ulažemo u sport i 
sportaše
* Danas se školujete u SAD-u gdje su stu-
dentima uglavnom omogućeni vrhunski 
uvjeti i za školovanje i za treniranje. Opišite 
nam kako to izgleda. Kako se školujete, kako 
trenirate, kako izgleda jedan standardan 
univerzitetsko-veslački dan.
- Veslanje je u SAD-u jedan od sveučilišnih 
sportova. Školovanje i sam studij je veoma 
podređen sportašima koji se i dalje žele 
baviti vrhunskim sportom te vam je omo-
gućeno organiziranje i usklađivanje  fakul-
tetskih i sportskih obaveza. Veoma nam 
je naporno jer ste kao sportaš u pogonu 
cijeli dan, ali vidi se i osjeća da vas cijene 
kao sportaša i ne žele vas sputavati već, 
naprotiv, pomažu vam koliko i gdje mogu. 
Biti student jest prvo na popisu prioriteta, 
a onda sve ostalo, ali lijepo i ugodno je biti 
prepoznat po svojim uspjesima i radu što 
svaki dan osjećamo dok smo na sveučilištu. 
Moj standardan dan počinje buđenjem oko 
5,00 ujutro, potom pojedem nešto i odem 

na trening koji počinje 
u 5,30 i traje oko dva 
sata. Nakon toga se 
otuširam, doručkujem 
u kantini i idem na 
nastavu koja počinje 
u 8,00 ili 9,00 i traje 
do 15,00 ili 16,00 sati. 
U međuvremenu se i 
ruča. Odmah nakon 
nastave imamo po-
podnevni trening i na-
kon toga slijedi odmor, 
učenje ili druženje s 
prijateljima i zabava 
ako nemamo trening 
ili drugu obavezu. Sve 

u svemu, dan mi je vrlo organiziran i pun, 
što mi na neki način i odgovara, iako je na-
porno.

* Kolika je razlika u bavljenju vrhunskim 
sportom u SAD-u u odnosu na Hrvatsku?
- Imam osjećaj da bi Hrvatska trebala više 
ulagati u svoje vrhunske sportaše. Hrvatska 

je mala država, ali ima puno dobrih i vrhun-
skih sportaša koji ne traže mnogo. Omo-
gućiti uvjete za bavljenje sportom i poticati 
sveučilista da ulažu u sportaše jer su oni 
naučili do rezultata dolaziti radom i disci-
plinom. U razgovoru s prijateljima sporta-
šima iz Hrvatske nebrojeno sam puta čula 
samo jednu želju- omogućiti studiranje i 
bavljenje sportom, a posebno kada su u pi-
tanju vrhunski sportaši. Država smo sjajnih 
sportaša i trebalo bi ih daleko više cijeniti 
i njegovati pa da se naša sveučilišta hvale 
rezultatima svojih studenata.

More, priroda, hrana i - sloboda
* Prethodnih ste dana bili doma, u Omišlju. 
Na odmoru ili opet radno?
- Radno, jer povratkom u Omišalj željela 
sam pomoći svome klubu. Osjećam da mi 
ne treba neki dugi pasivni odmor, već da se 
kroz trening osjećam ugodno, a i korisno. 

Kako sam u dobroj formi, nastavila sam s 
treninzima da budem dio hrvatske repre-
zentacije koja će nastupiti na Svjetskom ve-
slačkom prvenstvu do 23 godine u Rotter-
damu krajem kolovoza.

* Predstoji, dakle, svjetsko prvenstvo na ko-
jemu očekujete što? 
- Svjetsko seniorsko prvenstvo do 23 godine 
se održava od 20. do 25. kolovoza. Cilj mi je 
nastupiti, ali tek predstoji izlučna utrka koja 
će se uskoro održati i to trebamo odraditi 
kako spada pa izveslati zadanu normu. Ako 
idemo, očekujem dobar rezultat i da ne po-
žalim za ičim na kraju utrke, ali kao i svaki 
sportaš htjela bih se boriti za medalje.

* Osim što ste i Vi i Vaš otac veslači, vesla i 
brat. Koliko, ustvari, kući pričate o veslanju, 
koliko je to česta kućna tema, koliko poma-
žete jedno drugome, savjetujete se među-
sobno?
- Pa dosta je česta kućna tema i dosta po-
mažemo i savjetujemo jedno drugo. Kada 
trenirate ovakav sport, lijepo je imati neko-
ga tako blizu tko te razumije i tko zna koli-

ko ti to znači, podržava te u svim 
odlukama i borbama.

* Sada, kada ste daleko od otoka i 
svog Omišlja, kako danas gledate na 
svoje mjesto? Koliko i kakvo mjesto 
Omišalj zauzima u Vašem srcu?
- Svugdje je lijepo, ali kući je 
najljepše. Omišalj je jedan divan 
gradić u koji sam došla kao curi-
ca i prirastao mi je srcu. Uvijek je 
lijepo vratiti se, a i kada ste do-
sta vremena u inozemstvu malo 
više osvijestite što imate i kakve 
ljepote pruža naše mjesto i cijela 
naša obala. Kada sam u Omišlju, 
uživam u njemu svaki trenutak.  
Iako, moram priznati, nekada zna 
biti i malo premirno za moj ne-
mirni duh, hahaha...

Kad se sjetim Omišlja, dakako osim obitelji 
i prijatelja, prvo mi na pamet padne more 
i priroda uopće koja u meni rađa golemi 
osjećaj slobode. Da, često se sjetim i naše 
domaće kuhinje, odlične mediteranske hra-
ne. Svemu tome svaki se put veselim iznova 
kada prijeđem Krčki most i dođem u moj 
Omišalj.

Ernest Marinković
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MeđunaroDni 
VATERPOLSKI TURNIR 
u njivicaMa

Tradicionalni malonogometni turnir u režiji Kluba mladih Omi-
šalj ovoga je lipnja doživio svoje šesto izdanje. Dvadesetak 
momčadi i dvjestotinjak sudionika sa širega riječkog područja 
nadmetalo se na igralištu pored osnovne škole za pobjednički 
pehar i bogate novčane nagrade. Turnir je startao 20. lipnja i 
ljubitelji najvažnije sporedne stvari na svijetu pet su dana uživo 
gledali utakmice na umjetnoj travi, zabavljali se uz dobru glaz-
bu, ali i vatreno bodrili hrvatsku nogometnu reprezentaciju na 
Svjetskome prvenstvu u Francuskoj, prateći uživo prijenos uta-
kmica. 
U turobnoj atmosferi nakon izgubljene utakmice Hrvatske pro-
tiv Portugala, 25. je lipnja održano finale Škatule, u kojem je 
vidno uigranija momčad TNT Matteo iz Malinske savladala Kota 
bar iz Rijeke i drugi puta osvojila prijelazni pehar. Treći je G.O. 
Zvonko iz Njivica, dok je na četvrtom mjestu završio Plavi put iz 
Pazina. Uz pehare, prve su četiri ekipe dobile i novčane nagrade 
od osam, četiri, dvije i jedne tisuće kuna.  
U večeri velikog finala nebo iznad nogometnog terena je osvi-
jetlio veličanstveni vatromet, a fešta se, uz živu glazbu, nastavila 
do dugo u noć. Turnir su podržali Općina Omišalj, Zagrebačka 
pivovara i Weco pirotehnika, kojima organizatori najljepše za-
hvaljuju.

E.J.

Na plivalištu se uz njivičku rivu 9. srpnja odvijala prava drama. 
Sportska, naravno, jer se tamo održavao prvi međunarodni va-
terpolski turnir u organizaciji domaćina, VK Palada iz Njivica, za 
uzrast U-13, odnosno vaterpoliste rođene 2003. godine i mlađe. 
Napete utakmice između VK Primorje, VK Mladost, VK La Louviere 
iz Belgije i domaćina VK Palade s obale su pratili brojni navijači, ali 
i turisti koji su se tamo zatekli. Iako su se borili protiv samoga vrha 
hrvatskoga vaterpola i vrhunskoga kluba iz Belgije, domaćini su, 
uz vodstvo trenera Nikole Dapčića, zauzeli drugo mjesto. Pobjedu 
i prijelazni pehar odnijela je Mladost, dok je Primorje završilo na 
trećem, a inozemni gosti na četvrtom mjestu 

E.J.
U Rijeci i Lovranu je od 13. do 16. lipnja održano županijsko kadet-
sko prvenstvo u boćanju U-15 na kojem su nastupili i predstavnici 
njivičkoga Boćarskog kluba Trstena, Fran i Karlo Jakominić. Fran je 
nastupio u šest disciplina i izborio nastup na Državnom prvenstvu 
za kadete u ukupno pet disciplina. Najbolji je rezultat, visoko dru-
go mjesto, ostvario u disciplini bližanje i izbijanje u krug, a u disci-
plini štafetnog izbijanja treće mjesto. Braća Jakominić, zaljubljenici 
u ovaj sport popularan među svim uzrastima, inače i polaznici Ško-
le boćanja Vargon koji na treninge u Rijeku odlaze tri puta tjedno, 
zajedno su izborili nastup na Državnom prvenstvu u disciplini par 
klasično. 
Na Državnom je prvenstvu za kadete, održanom u Rijeci početkom 
srpnja, Fran osvojio prvo mjesto (zajedno s partnerom Karlom Pe-
trovićem) u disciplini brzinsko štafetno izbijanje, a zapažene su re-
zultate braća postigla i u ostalim disciplinama: brzinskom izbijanju, 
par klasično, bližanje i izbijanje u krug i precizno izbijanje.

E.J.

Nagrađeni sudionici 
malonogometnog turnira

USPJEšNI KADETI TRSTENE

Uspješni boćari 
– Fran i Karlo 
Jakominić  
(u bijelom)

Turnir u organizaciji 
Palade
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Posljednji je vikend u lipnju već šest godina rezerviran za ljubitelje 
fićeka, najpopularnijih automobila druge polovice 20. stoljeća, koji 
se na otoku Krku okupljaju na poziv Oldtimer kluba Riječka fićo sce-
na. Fićom na Krk naziv je međunarodnoga skupa koji se, prema ri-
ječima organizatora, Hrvoja Čubelića, Igora Piteše, Srećka Jurčića i 
Gorana Linića, već drugu godinu održava u čast legende hrvatskog 
automobilizma Ivana Đanija Šverka, koji je na prostor Jugoslavije 
dovezao prvi Abarth 1000 TCR. Karavana sastavljena od 77 fića 
svih postojećih modela, predvođena kćerkom automobilskog asa 
Milom Šverko, krenula je od Grobnika na Voz, nakratko zaustavila 
promet u središtu Omišlja gdje su je dočekali znatiželjnici i ljubitelji 
toga svima dragog automobila, i nastavila put Malinske. Fićeki i 
njihovi vlasnici su na Krk pristigli iz čak osam europskih zemalja: 
Austrije, Bosne i Hercegovine, Hrvatske, Njemačke, Slovenije, Srbi-
je i Švicarske, a najstariji među njima bio je model Fiat 600 iz 1954. 
godine.

E.J.

U sklopu tjedna volontiranja i dana otvorenih vrata udruga, koji se 
krajem svibnja održavaju u cijeloj Hrvatskoj, Centar za aktivnosti 
i terapiju uz pomoć životinja Moj prijatelj proveo je nekoliko vo-
lonterskih i humanitarnih akcija. Na ranču kod Jezera okupili su se 
volonteri i članovi udruge koji su prionuli njegovu „ušminkavanju“: 
uređen je okoliš i obojene su automobilske gume za sadnju cvije-
ća, izrađen je poligon za razvoj krupne motorike, konji su pravilno 
istrenirani, a njihovi repovi i grive uljepšani frizurama kako bi spre-
mno dočekali svoje korisnike, kojih je trenutno petnaestak. Vodeći 
na prvome mjestu brigu o potrebitima, u sklopu dana otvorenih 
vrata od 23. do 25. svibnja, održana je humanitarna akcija, odno-
sno humanitarno jahanje s ciljem sakupljanja novčanih priloga za 
pomoć u liječenju dvogodišnjeg otočanina Tea Jelenovića, koji je 
rođen s rijetkom bolešću, slabom pokretljivošću mišića, ukočenosti 
zglobova i tetiva. Akciji su se spremno odazvali brojni otočani, od 
kojih su neki i prvi puta zajahali te je prikupljeno 1.000,00 kuna. 

E.J.

Na Plavoj terasi u Njivicama večer uoči Dana državnosti otvoreno je 
prvo županijsko natjecanje u big game fishingu što su ga organizi-
rali omišaljski Klub za sportski ribolov na moru BIG OM i Hoteli Nji-
vice. Jednodnevno natjecanje, prvo od takva tri što će ovoga ljeta u 
akvatoriju Kvarnerskog zaljeva okupiti zaljubljenike u lov na veliku 
ribu, privuklo je deset posada iz Primorsko-goranske županije koje 
su subotu provele na pučini u potrazi za tunama. Ipak, namjesto 
s tunama, natjecatelji su se ponajviše borili s teškim vremenskim 
uvjetima, odnosno velikom vrućinom bez daška vjetra. Na udicu su 
se zakačila tek 
tri morska psa 
koja su prema 
pravilima natje-
canja puštena. 
Kako smo do-
znali, tuna koja 
je početkom 
mjeseca viđana 
u kvarnerskom 
zaljevu privre-
meno se spusti-
la južnije u po-
trazi za hranom.
U suradnji s partnerima, Hotelima Njivice, na Plavoj je terasi prire-
đena fešta od tune koju su Hoteli Njivice nabavili iz uzgoja, u cilju 
promoviranja gastronomske ponude. Tuna teška 40-ak kilograma 
privukla je mnogobrojne turiste koji su rado pozirali s njom.

E.J.

Originalne i maštovite 
prerade fića

Organizatori 
skupa

fićeki u središtu 
omišlja

volonTerske akcije 
UDRUGE mOJ PRIJATELJ

Humanitarno jahanje 
za Tea Jelenovića

big gaMe fisHing

Mnogi turisti pozirali s tunom
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Naziv Stomorina odnosi se prvenstveno na župnu crkvu u 
Omišlju posvećenu Uznesenju Marijinom na nebo, koja na 
dan Vele Gospe, 15. kolovoza, slavi svog naslovnika – titu-
lara. Ime potječe od naziva crkve, a izvedenica je iz starog 
imeničnog oblika: SVETA MARIJA = STA MARIJA (MARINA) 
= STOMORINA. U predvečerje samog blagdana sačuvan je 
sve do danas starinski običaj da se na Placi podižu ukrasne 
zastave, na način da se sa sve četiri strane javnog prostora 
visoko privežu konopi, a po njima su ukrasne marame, te 
prvi plodovi grožđa i drugog voća, a u sredini odakle se ra-
čvaju konopi postavljen je ukrašeni kolut u kojem je glavna 
zastava ili bandira. Nešto slično se napravi iznad glavnog 
oltara u župnoj crkvi gdje su u ukrašenom kolutu prvi plo-
dovi grožđa, krušaka, bresaka i smokava u čast Majke Božje 
na nebo uznesene. Zanimljiv je to običaj, pun simbolike i 
vjerničkog osjećaja. Njime se želi reći i dočarati kako je Ma-
rija uznesena na nebo, a narod, vezan u prijašnja vremena 
uz poljoprivredu i plodove zemlje, htio je pokazati plod 
mukotrpnog rada te zahvaliti Bogu i nebeskoj zaštitnici na 
onome što ima i što ga veseli. 

Ime STOMORINA, proisteklo iz naziva crkve posvećene Mari-
ji, prenijelo se na sva događanja povezana s proslavom Vele 
Gospe u Omišlju: podizanje zastave, slavlje i sam dan prosla-
ve. Svaki naš mještanin, domaći, kao i oni koji su pronašli svoj 
novi dom u Omišlju, već znaju ili nauče što znači Stomorina.

Cijela proslava Stomorine traje tri dana: u predvečerje podi-
zanje zastave, svečano bogoslužje u župnoj crkvi na dan Vele 
Gospe te narodno veselje na Placi dan poslije Vele Gospe ili 
na Rokovu.

Zanimljivo je kako je sakupljač narodnog blaga mešter Ive Tu-
rato svojedobno opisao Stomorinu. Koristio je domaći govor: 
Omišejska criki je posvećena Uznesenju Majki Božje, ka je na 
15. agusta, a Omišjani je zovu Vela Gospoja. Crikva slavi Velu 
Gospoju kao svoj najveći blagden, pa mežnjar učini va crikvi 
stomorinu. Nad velim oltarom veže veli degi konop za pone-
štri. Na tom konopu na sridi visi jedin obruč, ki stoji ravno. 
Obruč ima nutri dva šćapića va križ, za kih se veže konop. 
Na obruč se obisi grozdovi, smokvi, krušve. To su prve fruti, 
ke se prinose i prikazuju na čast Majke Božji. Po staroj bese-
di Sta Marina, Omišjani su nazvali STOMORINA. Po crkvenoj 
stomorini, omišajski mladići učine svoju stomorinu na Placi, 
samo peno veću i lipšu…Bandira prikazuje Majku Božju kako 
leti po ajeru, a facoli na konopih su snjeli, ki lete oko nje i nose 
ju na nebo.
Rano jutrin stariji judi i ženi kad redu na prvu mašu zastaju na 
Placi i gjedaju stomorinu, domišjaju se kad su i oni bili mladi…

Možemo slobodno ustvrditi da slavlje Vele Gospe u Omišlju 
predstavlja središte i sukus ljetnoga kulturnog događanja 
za mještane, za iseljenike u Americi i druge koji posjećuju 
rodni kraj i svoje najbliže tijekom ljetnih praznika, vikendaše 
i sve koji su odabrali Omišalj mjestom željenoga godišnjeg 
odmora.

STOmORINA

dr. anton bozanić, 

župnik Župe Uznesenja  
Blažene Djevice Marije

dr. ivo belan

Od vremena kada je učestalost najzloćudnijeg raka kože 
- malignog melanoma - počela rasti velikom brzinom, 
čak i prije nego su se pojavile ozonske rupe, dermato-
lozi su počeli među svojim pacijentima koji su obožavali 
sunce, zagovarati stav “bijelo je lijepo”.
Danas, više nego ikad prije, doktori propagiraju i pre-
poručuju zaštitu od sunca. Što očekujete od sredstva za 
zaštitu od sunca? Kako upotrebljavati takvo sredstvo?
Broj kojim je označen zaštitni faktor govori koliko puta 
duže možete ostati na suncu do prvih sunčevih opeko-
tina, kad je to sredstvo primijenjeno, u usporedbi s vre-
menom pojave opekotina kad vam je koža nezaštićena. 
Na primjer, ako bez zaštite počinjete dobivati opekotine 
za 10 minuta, onda vam zaštitni faktor broj 15 omogu-
ćuje da ostanete na suncu kroz 150 minuta prije nego 
što ćete početi dobivati opekotine. 
Potražite UVB zaštitu. Postoje dvije vrste sunčevih zraka, 
A i B. Ultravioletne zrake B tipa (UVB) su one koje iza-
zivaju opekotine. Zaštitna sredstva s faktorom 15 i više, 
često sadrže UVA filtere. 
Nanesite zaštitno sredstvo na kožu barem 15 minuta 
prije nego izlazite na sunce, kako bi mu dali vremena 
da se upije u kožu. 
Zaštitno se sredstvo ispire i gubi u vodi i znojenjem pa 
ga zato morate često ponovo stavljati na kožu. 
Stavite sredstvo na kapke (izbjegavajući oči), usnice i 
uške i ako ste muško koji se voli sunčati gol, na genita-
lije. To su područja koja su jako osjetljiva na oštećenja i 
na pojavu zloćudnog tumora.

nemojte se pouzdati u razne proizvode 
za brzo “pocrnjenje”
Na tržištu postoje razne kreme, ulja i losioni što pro-
pagiraju brzo postizanje preplanulosti kože. Dva velika 
ispitivanja su pokazala da vas takva sredstva za “ekspres 
crnjenje” ne zaštićuju od štetnog djelovanja sunca. Ona 
će vam pružiti relativno tamnu boju kože, ona su i sigur-
na, ali ne pružaju nikakvu zaštitu od sunca.

upotrijebite zdrav razum
Nema tog zaštitnog sredstva koje vas može odgovara-
juće zaštititi od UVA zraka, onih što pridonose starenju 
kože i što mogu uzrokovati rak kože. Prema tome, ne-
mojte misliti da se možete satima i satima sunčati bez 
opasnosti. To sasvim sigurno ne možete i ne smijete. 
I na koncu, izbjegavajte umjetno sunčanje, kvarcanje. 
Umjetno sunčanje ne sadrži puno UVB zraka već uglav-
nom UVA zrake i zbog toga vi ne “izgorite”, ne dobijete 
opekotine. To, s druge strane, znači da se osobe duže 
zadržavaju na takvom “sunčanju”, ne upotrebljavaju za-
štitna sredstva i dobivaju velike doze UVA zraka, koje 
stare kožu i mogu uzrokovati kožni rak. Osim toga, te 
lampe obično nisu propisno kalibrirane i zbog toga se 
ne može reći koliko UVA zraka čovjek uopće prima.

ako se već MoraTe 
izlagaTi suncu...


